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EVREN’İN TÜRK-İŞ’E MESAJI:
<§> «TÜRK-ÎŞ, ÇALIŞMA BARIŞI YE TOPLUMSAL 

HUZURU DAİMA ÖN PLÂNDA TUTMUŞTUR...»
® «İŞÇİMİZİN YÖNETİME GÖSTERDİĞİ DESTEK YE 

ANLAYIŞ, HER TÜRLÜ ÖYGÜNÜN ÜSTÜNDEDİR..»

Devlet Başkanımız Orgeneral Sayın Kenan EVREN, 12. Genel 
Kurul Toplantımız nedeniyle TÜRK-İŞ’e bir kutlama mesajı gönderdi.

Sayın EVREN adına, Devlet Başkanlığı ve Milli Güvenlik Konseyi 
Genel Sekreteri Orgeneral Necdet ÜRUĞ'un gönderdiği mesaj şöy
ledir:

«TÜRK-İŞ'in 12. Genel Kuruluna davetiniz, Sayın Devlet Başka- 
m'na .arzedilmiştir.

Sayın Devlet Başkanı bu davete teşekkürlerini ve TURK-İŞ'in bu
güne kadar olduğu gibi bu genel kurulda da çalışma barışı ve top
lumsal huzuru daima ön plânda tutarak, millet yararına olumlu so
nuçlar elde edeceğine olan inancını ifade etmişlerdir.

Sayın Devlet Başkanı, 12 Eylül 1980'den bu yana milletçe karşı 
karşıya bulunduğumuz ekonomik problemlerin çözümlenmesine yar
dımcı olmak üzere Türk işçisinin yönetime gösterdiği destek ve an
layışı her türlü övgünün üstünde takdirle karşıladıklarını özellikle 
belirtmişler ve işçilerin hak ve çıkarlarının korunmasının onların hu
zur ve güven içinde daha iyi hayat düzeyine kavuşmalarını sağla
manın, yönetimin temel hedeflerinden biri olduğunu vurgulamışlardır.

Sayın Devlet Başkanı’nın Genel Kurul çalışmalarının başarıyla 
sonuçlanması ve ortaya konacak görüş ve önerilerle alınacak ka
rarların işçilerimizin sorunlarına yarar sağlaması dileklerini, selâmla
rımla sunarım.»
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•  EVREN: «TÜRK İŞÇİSİNİN YÖNETİME DESTEĞİ 
ÖVGÜNÜN ÜSTÜNDEDİR...»

•  ULUSU: «TÜRK-İS SORUMLULUĞUNUN BİLİNCİNDEDİR...»

•  DENİZCİER: «ÇALIŞMA BARIŞI ZEDELENMESİN,
ASGARİ ÜCRET MUTLAKA ARTTIRILSIN...»

DENİZCİER, BAŞKANLIKTAN AYRILDIĞINI AÇIKLADI...
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TÜRK-İŞ İCRA KURULU ÜYELERİ 
GEN EL KURULU İZLERKEN

TÜRK-İŞ 12. Genel Kurulu, 24 Mayıs 1982 
Pazartesi günü saat 10.30 da DSİ Konferans Salo* 
nunda Genel Başkan İbrahim DENİZCİER'in açış  
konuşması ile çalışmalarına başladı. Önce kürsü
ye gelen +ÜRK-İŞ Genel Sekreteri M. Sadık ŞİDE, 
Genel Kurulun toplanabilmesi için yeterli çoğun
luğun mevcut olduğunu ve toplantıya engel hiçbir 
hususun bulunmadığını bildirdi.

Saygı duruşu ve bandonun çaldığı İstiklâl 
Marşından sonra, Genel Başkan DENİZCİER açı
lış konuşmasını yaptı. Müteakiben Divan Başkan
lığı seçimine geçildi ve verilen bir 6nerge aynen 
kabul edildi. Buna göre Divan Başkanlığına TÜRK- 
İŞ Genel Başkanı İbrahim DENİZCİER, Başkapve- 
killiklerine TÜRK-İŞ Genel Başkan Vekilleri Şevket 
YILMAZ ve Emin KUL seçildiler.

Genel Kuru! öncesinde TÜRK-İŞ Genel Baş
kanı İbrahim DENİZCİER başkanlığındaki delege
ler toplu halde, ilk olarak Amk-Kabir'e giderek 
bir çek>nk koydular. Büyük Önder ATATÜRK'ün, 
mânevi huzurunda saygı duruşunda bulunuldu. 
DENİZCİER, Amt-Kabir özel defterine ise şunları 
yazdı:

«TÜRK-İŞ Genel Kurulu'nu oluşturan sendika
cılar olarak senin cihana örnek, sağlam ilkelerin
den ve rehber bildiğimiz yolundan ayrılmadık. Son
suza kadar da ayrılmayacağız. Bugün TÜRK-İŞ 
topluluğu olarak zinde güçlü ve ayakta isek, bu
nu senan izinden yürümeye borçlu olduğumuzun 
bilinci içindeyiz. Yüce huzurunda tazimle eğilirken, 
her zaman sahip çıkacağımız ideallerimden asla  
taviz vermeyeceğimize bir kez daha and içiyoruz.»

D ES TEĞ İ
0 9 6 UYE

İCRA VE YÖNETİM KURULU ÜYELERİNDEN  
BİR GRUP KONGREDE

Devlet Başkanı Orgeneral Kenan EVREN; 
«Türk işçisinin, yönetime gösterdiği destek ve 
anlayışı, her türlü övgünün üstünde takdirle kar
şıladıklarını» belirtti.

TÜRK-IŞ'in Ankara'da çalışmalarına başlayan 
12. Genel Kurul toplantısına, Devlet Başkanı Or
general EVREN adına, Devlet Başkanlığı ve Milli 
Güvenlik Konseyi Genel Sekreteri Orgeneral Nec
det ÜRUĞ bir mesaj gönderdi.

Orgeneral ÜRUĞ'un, Devlet Başkanı Orgene
ral EVREN adına gönderdiği mesaj aynen şöyle:

«TÜRK-İŞ 12 Genel Kuruluna davetiniz, 
Sayın Devlet Başkanı'na arzedilmiştir.

Sayın Devlet Başkanı bu davete teşekkürle
rini ve TÜRK-İŞ'in bugüne kadar olduğu gibi bu 
genel kurulda da çalışma barışı ve toplumsal hu
zuru daima ön plânda tutarak, millet yararına 
olumlu sonuçlar elde edeceğine olan inancını ifa
de etmişlerdir.

Sayın Devlet Başkanı, 12 Eylül 1980'den bu 
yana milletçe karşı karşıya bulunduğumuz eko
nomik problemlerin çözümlenmesine yardımcı ol
mak üzere Türk işçisinin yönetime gösterdiği des
tek ve anlayışı her türlü övgünün üstünde tak
dirle karşıladıklarını özellikle belirtmişler ve işçi
lerin hak ve çıkarlarının korunmasının, onların hu
zur ve güven içinde daha iyi hayat düzeyine ka
vuşmalarını sağlamanın, yönetimin temel hedefle
rinden biri olduğunu vurgulamışlardır.

Sayın Devlet Başkam'mn Genel Kurul çalış
malarının başarıyla sonuçlanması ve ortaya kona
cak görüş ve önerilerle alınacak kararların işçi
lerimizin sorunlarına yarar sağlaması dileklerini, 
selâmlarımla sunarım.»

3 % HAZİRAN 1982 6  TÜRK İS



BAŞBAKAN’IN MESAJI:
Başbakan ULUSU’nun Genel Kurula gönder

diği kutlama mesajı şöyle:

«TÜRK-İŞ 12. Genel Kuruluna davetiniz için 
teşekkür ederim.

24-28 Mayıs 1982 tarihlerinde İstanbul’da ya
pılacak olan İslâm Kalkınma Bankası Guvernör- 
ler Toplantısına katılacağımdan Genel Kurulun 
açılışında aranızda bulunamıyacağım için üzgü
nüm. Ancak 26 Mayıs 1982 günkü Genel Kurul 
çalışmalarında bulunacağım.

TÜRK-İŞ, işçi ve sendika topluluğunun büyük 
bir kısmını çatısı altında toplayan, yurdumuzda 
sendikacılık hareketini başlatan işçi kuruluşudur.

TÜRK-İŞ, İşçi-işveren münasebetlerinin huzur, 
barış ve istikrar içinde gelişmesinde, toplu söz

leşmeler yolu ile uygun bir çalışma düzeninin sağ
lanmasında büyük rol oynamaktadır.

Ülkemiz işçi kesiminin büyük çoğunluğunu 
temsil eden TÜRK-İŞ Vatanımızın bütünlüğüne ve 
bağımsızlığına musallat olan, içten ve dıştan yö
neltilen yıkıcı, bölücü ve muzır akımlara alet ol
mamış ve bunlara karşı koymuştur.

Türkiye’nin plânlı kalkınmasında TÜRK-İŞ ken
dine düşen sorumluluğun bilinci ile hareket ede
rek ekonomik düzenimizin sağlıklı bir şekilde yü
rümesine büyük katkıda bulunmuş olup, bundan 
sonra da bu katkısının devam edeceğine inancım 
tamdır.

Bu duygu ve düşüncelerle, Genel Kurul ça lış
malarına başarılar temenni eder, size, TÜRK-İŞ 
camiası mensuplarına ve davetlilere en iyi dilek
lerimi sunarım.»

Denizcier’in 
1 2 .

Genel 
Kurulu 
Açış 
Konuşması:

Kongrenin açılış konuşmasını TÜRK-İŞ Genel 
Başkanı DENİZCİER yaptı.

Genel Başkan DENİZCİER, TÜRK-İŞ Genel 
Kurulu'nda Genel Başkanlıktan çekildiğini belirtti 
ve şöyle konuştu:

«TÜRK-İŞ'in 12. Genel Kurul toplantısı nedeniy
le Yüksek Heyetinizi Şahsım, TÜRK-İŞ İcra ve Yö
netim Kurulları adına içtenlikle selâmlar, saygıları
mı sunarım.

Hepimizin bildiği gibi, TÎÜRK-İŞ Genel Kurul
ları sadece işçi sorunlarının görüşüldüğü sıra
dan bir kongreden öteye Ulus ve Uluslararası önem
li güncel sorunların da tartışıldığı ve çözüm öneri
lerinin arandığı bir forumdur.

TÜRK-İŞ Genel Kurulları, özgür fikirlerin ulus 
yararına tartışıldığı bir zemindir.

TÜRK-İŞ'in sorunlara ülke çıkarları yönünden* 
bakış açısı, dün olduğu gibi, bugün de gerçekçidir.

Hiç unutmamak gerekir ki, işçilerin yegâne 
temsilcisi olan TÜRK-İŞ her zamanki tarafsız ve si
yasal iktidarlar karşısındaki bağımsız tutumu sav-: 
yesinde sorunlara doğru teşhis koyabilmiştir. Biz,
12 Eylül öncesinde atılan her yanlış adımı sahip leri

nin yüzüne rahatlıkla söyleyebilmiş, sadece söyle
mekle kalmayıp ne yapılması gerektiğini de açık 
yüreklilikle ortaya koymuşuzdur. Sadece, kuru ten
kitle kalmamışızdır.

Hatırlanacağı gibi, ülkemizin 12 Eylül öncesi 
badireli günlerinde, kardeşin kardeşe düşman edil
diği o acılı günlerde, hemen her vesile ile, sorumlu
ları uyarmış, siyasi partilerin ne yapması ve nasıl 
bir iktidar oluşturulması gerektiğini defalarca söy
lemiştik. O söylediklerimizi, bugün burada tekrar 
ederek vaktinizi almak istemiyorum. Sadece, şartlar 
ne olursa olsun, TÜRK-İŞ'in yurtsever bir tutumla 
herzaman hangi çaba içinde olduğunu bugün bu 
ortamda da vurgulamak istiyorum.

Ülkemiz, 12 Eylül öncesinin hatalarına bir daha 
düşmemelidir. Bu hatalara düşülmemesi için, top
lumun her kesimi üzerine ne düşüyorsa onu yap
malıdır. Mensubu olmaktan kıvanç duyduğumuz 
TÜRK-İŞ ve ona bağlı kuruluşlar, geçtiğimiz o kötü 
dönemde, sorumluluğunu yerine getirmiş olmanın 
huzuru ve rahatlığı içindedir. Bu noktada, TÜRK-İŞ'e 
kimse toz konduramaz.
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Kışkırtıcılığı, anarşiyi ve rejim düşmanlığını 
sendikacılık saymazsak ki saymayız, o halde TÜRK- 
ÎŞ HÜR sendikacılık görevini şerefle yapmıştır.

TÜRK-IŞ Sendikacılık yapmıştır. Başka işler 
çevirmemiştir. Ve kim ne anlamda alırsa alsın, 
TÜRK-İŞ kaşı gözü kara olduğu için değil, çürük 
olmadığı için bugün açık ve ayaktadır. Bu sözüm, 
TÜRK-iŞ'i haksız yere eleştirenleredir.

Genel Kurulun Saygıdeğer Üyeleri,
Türk Ulusu ve onun bölünmez bir parçası 

işçiler olarak 11 Eylül'ü unutmadık. Unutmayaca
ğız. Unutmamalıyız. Hafızalarımız bu denli malûl 
olmamalıdır. Ülkemizin üstüne bir kara bulut gibi 
çöken, günde 20'nin üzerinde yurttaşımızın haya
tını kaybettiği, iç savaş ortamındaki o günler, sos
yal hayatımızda olduğu gibi, ekonomik ve siyasal 
yaşamımızda da büyük yaralar açmıştır. O günle
rin acısını sanırım ki, onu yaşayan Türk Milleti 
kadar hiç bir ulus bilemez. Bu sözüm, hariçten 
gazel okuyanlaradır. Türkiye gerçeğini bilmek is
temeyenleredir.

Bu itibarla, bir kurtarıcı olan 12 Eylül hare
katı, toplumumuzun her kesimi ve ulusumuzun 
tümüyle tasvip görmüştür. Yapıcı eleştiriler say
gıyla karşılanmalıdır. Fakat, bu geçiş döneminde 
özellikle yurt dışından gelen çatlak seslere itibar 
etmemeliyiz. Türk'ün gerçek dostu olanların da, 
bizim gibi düşünmelerini anlamak istiyoruz.

Türk Silahlı Kuvvetlerinin emir ve komuta zin
ciri içinde, gerçekleştirdiği ve gerçekten Vatanı 
kurtardığı 12 Eylül harekâtının anlamım çok iyi 
bilmeliyiz. Bize dost olduklarını söyleyen bazı 
ulusların ve uluslararası kuruluşların da eleştiri ya
parken gerçekeri saptırıcı etkilerden uzak kalma
larını tavsiye ve temenni ediyoruz.

Can ve mal güvenliğinin sağlanmakta olduğu 
yurdumuzda, acı günler artık arkada kalmıştır. 
Bu geçiş döneminde yurtsever yaklaşımlarla he
pimizin devlete yardımcı olması, kaçınılmaz milli 
bir görevdir.

ÇALIŞMA BARIŞI ZEDELENM ESİN
Bu çabalar sarfedilirken, TÜRK-İŞ'in üzerinde 

durduğu önemli hususlardan biri, hiç şüphesiz ça 
lışma barışının zedelenmemesidir. Ülkemizde tüm 
çalışanlar huzur ve güven içinde olmalıdırlar, işçi 
kesimi olarak, biz ülkenin sosyal alanda olduğu 
gibi, ekonomik alanda da düzlüğe çıkması için, 
her türlü fedakârlığa ta başından beri razı oldu
ğumuzu belirttik. Fakat, defalarca tekrarladığım 
gibi, fedakârlığı yalnızca bir kesimden beklemek, 
hakşinaslık değildir. Bunun aksi bir tutum, normal 
demokrasiye geçeceğimiz dönemde bazı kırgınlık
lara ve yeni çalkantılara neden olacağı gibi, bu
gün de üretimi dolaylı şekilde etkiler.

Bu noktada, hazırlıkları süren Anayasa ça 
lışmalarına kısaca değinmek istiyorum. Yeni Ana
yasamız hazırlanırken, kazanılmış temel hak ve 
özgürlüklere dokunulmamasından yanayız. 1961 
Anayasasında yer verilmiş olan sendikalaşma öz
gürlüğü, grev ve öteki anayasal haklar korunmalı
dır. Lokavt kesinlikle Anayasa'da yer almamalıdır.

Sendikacılık hizmetinde beraber yola çıktığı
mız arkadaşlarla yaklaşık 30 yıllık onurlu bir mü
cadele sonunda bu hakların ne güçlüklerle elde 
edildiğini beraber yaşadık. Birçok ülkenin rüyada 
göremediği bu haklar Türkiye’de kolay elde edil
memiştir. Kolay da bırakılmamalıdır. Bizden son
ra, hizmete talip olanlar ve özellikle genç kuşak
lar bu haklara sonuna kadar sahip çıkmalıdır.

SOSYAL TEDBİRLER GECİKİYOR___________________ ___
Bu arada, çalışanları ferahlatacak bazı sosyal 

tedbirlerin, daha fazla geciktirilmemesini burada 
bir kere daha tekrarlamak istiyorum. Biz, ülke 
yararına yapılan herşeyi iyi karşılamış ve destek- 
lemişizdir. Hatırlarsınız, 12 Eylül öncesi alınmış 
olan 24 Ocak 1980 Ekonomik önlemlerini günün ko
şulları içinde kaçınılmaz bulduğumuz için, olumlu 
karşılamış, ancak, bu tedbirlerin teker teker adı
nı vererek önerdiğimiz sosyal önlemlerle desteklen
medikçe başarıya ulaşamıyacağını da açık yürek
lilikle dile getirmiştik. O gün ne demişsek, bu
gün de aynı şeyi söylüyor ve savunuyoruz. Ne ya
zık ki, birçok kere tekrarladığımız halde, önerdiği
miz sosyal tedbirler uygulamaya konmadığı için, 
ekonomik önlemler hedefine ulaşmamıştır. Zaman 
bizi haklı çıkarmıştır.

Biraz sonra vereceğim rakamlar da bizi teyid 
etmektedir. Rakamlar tartışılamıyacağına göre bi
zi haklı kılan isteklerimize ilgisiz kalınmamalıdır.

Ekonomiyi yönlendiren yetkili şahıslar ve 
Devlet Kurumlarının yaptıkları resmi açıklamalara 
göre de, gittikçe düşüş arzeden reel alım gücü 
dikkatlerden uzak tutulmamalıdır. Zengin bir ülke 
olmadığımızı biliyoruz. Mirasyedi değiliz. Ama, 
her geçen gün sermayelerini geometrik şekilde 
katlayan, kârlarına kâr katan işverenler, işçi hak
larına karşı çıkmaktan vazgeçmeli bazı Devlet 
Adamları da onlara arka çıkmamalıdırlar.

Ekonomiyi yönlendiren Hükümet yetkilileri, 
emeği ile geçinenlerin dramına bir çare bulmalı
dırlar.

Bunun için asgari ücret arttırılmalıdır, diyo
ruz. Geçen süre içinde ve hergün işçi ücretlerinin 
reel alım gücü gerilerken, hayat pahalılığı durma
dan artmaktadır. Enflasyonu yenmek, üretimin baş 
unsuru olan emeği heder etmekle gerçekleşemez. 
Ancak, emeğin hakkı tam verilirse üretim artar ve 
ülkemiz istenilen ekonomik düzeye daha çabuk 
ulaşır. 1979-1980 yıllarında üçlü rakamlarla ifade 
edilen enflasyon yüzünden ekonominin ne hale 
geldiğini, işyerlerinin ve fabrikaların çalışamaz
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duruma düştüğünü, hep beraber gördük. O günler
den bugünlere gelişte sarfedilen çabaları, şükran
la karşılıyoruz. Fakat, İyileşmeye yüz tutan e k o  
nominin sadece, ekonomistlerin gayreti ile ger
çekleşmediği iyi bilinmelidir. Emeğe boşvermek, 
gerçeği inkârdır ve üretimin birinci unsuru emek
tir.

Emeğin alım gücü düşünce, üretimin yavaş
layacağı bilinmelidir. 1978'de 25 lira 95 Krş. olan 
işçinin ortalama reel ücreti, bir toplu sözleşme 
dönemi daha geçmesine rağmen artmamış, 1980 
yılında 16 lira 58 kuruşa düşmüştür.

Böylece, 1978-1980 dönemlerinde işçilere sağ
lanan ücret artışları enflasyonun tahribatı ile kısa 
sürede değerini kaybetmiş ve bugünkü asgari üc
ret, ekonomik ve yasal anlamını yitirmiştir.

İNSAN UNSURU VE KALKINMA
Bu, bizim iddiamız değil, devletin resmi or

ganlarının rakamlarla ortaya koyduğu gerçeklerin 
ifadesidir.

Toplu iş sözleşmesi ile parasal ücret artış 
göstermiş, fakat reel ücret, yani alım gücü, son 
üç yılda yüzde 44 oranında gerilemiştir. Sıkı para 
politikası izlemekten yana olanlar ve bu politika
larını hergün gazete sahifelerinde sergileyenler, 
kalkınmanın İstenen hedefe ulaşmasını İstiyorlar
sa, uygulanan ekonomik tedbirleri, sosyal tedbir
lerle takviye etmelidirler. Ekonomik kalkınmada 
insan unsuruna önem verilmez ise, bu ekonomik 
kalkınma kimin işine yarayacaktır? Belki sadece, 
belli bir grubun ve sermaye çevrelerinin...

Bu gerçekler karşısında, işçi ücretlerinin yük
sek olduğundan söz etmek, doğru olmayacağı gi
bi, asgari ücretlerin artışını, kıdem tazminatına 
bağlamak da çok yanlış ve sakat bir görüştür. 
Eğer asgari ücret, kanunda tarif edildiği ve uy
gulamada olduğu gibi, bir işçinin ve ona bağımlı 
aile fertlerinin en alt düzeydeki ihtiyaçlarını karşı
lamayı gerektiriyorsa, ekonominin ve üretimin baş 
unsuru olan işçiye, en az düzeyde yaşama hakkı 
çok görülmemelidir. Yok, asgari ücretin tarifi ve 
anlamı değişmiş ise, bunun da açıkça belirtilmesi 
gerekir.

G EN EL Bugün asgari ücret üzerinden aylık alanların 
KURULU sayısı 600 bin civarındadır ve bu küçümsenmeye- 
IZLEYEN cek bir sayıdır. Asgari ücretle çalışan 600 bin 

BAKANLAR kişiyi doyurmaktan çok uzak olan bugünkü asgari
VE ücretin, aile fertleri ile birlikte iki milyon kişiye yet- 

DİĞER tiğini iddia edebilmek, güneşin batıdan doğduğunu 
KONUKLAR söylemek kadar gülünçtür.

Kaldı ki, bugünkü asgari ücretin yetersiz ol
duğunu, Sayın Başbakanımız, bundan yedi ay ön
ce düzenlediği basın toplantısında açıklıkla dile 
getirmiştir. Sayın Hükümet Başkanının yanında. 
Sayın Danışma Meclisi Başkanının ve Hükümetin 
birçok üyesinin kabullendiği bir gerçeğin, işveren 
azınlığı ve büyük ihtimalle hala kendisini eski 
görevi olan işveren temsilcisi sıfatında gören bir 
Sayın Bakan tarafından kabul edilmemesi, cidden 
üzüntü verici ve düşündürücüdür.

Bu sözlerimle haksız yere‘hiçbir şahsı ve ku
ruluşu itham etmek istemiyorum. Ama, gerçekler 
saptırılmamalıdır. Asgari ücretin arttırılmasının 
milli bütçeye 70 milyar liranın üzerinde yük tah
mil edeceği de doğru olamaz kanaatindeyiz. Çünkü 
asgari ücretten maaş alan 600 bin kişinin yüzde 
80'i özel sektörde çalışmaktadır. O halde, asgari 
ücretin artmasından özel sektör adına duyulan 
endişeyi, milli bütçeye mal etme çabası, düşün
dürücü değil midir?

Enflasyonu önlemeğe, evet, sağlıklı ekonomi
ye evet, üretimi arttırmağa evet, diyorsak, çalışa
nın hakkını vermemiz gerekir. Huzurunuzda yeni
den ifade ediyorum. TÜRK-İŞ üretim seferberliği
ne, her zaman hazırdır ve TÜRK-İŞ'te bizden son
ra görev alacak arkadaşlarımla birlikte bunu ba
şarmağa azimliyiz.

YÜKSEK HAKEM KURULU
Değerli Delegeler, Sayın Konuklar,
Konuşmamın bu bölümünde çalışmalarından 

devamlı surette yakındığımız Yüksek Hakem Ku- 
rulu’na temas etmek istiyorum.

İçinde bulunduğumuz dönemin bir özelliği ola
rak, sendikal faaliyetler de askıya alınmış bulun  ̂
maktadır. Yasal hakları, istediğimiz ölçüde kul
lanma imkânına sahip değiliz,

Yine bu dönemin gereği olarak, işçi 
haklarının tamamen zedelenmemesi için, Yük
sek Hakem Kurulu’nun teşkil edildiğini biliyo
ruz. Fakat bu Kurul, başından bu yana, özel yasa
nın kendisine tevdi ettiği görevi yerine getireme
miştir. Bu Kurulun gerek bünyesi, gerek çalışma 
tarzı, kendi ilkelerini zaman zaman çiğner duruma 
gelmiştir. Öyle ki, kaldırılması düşünülen ve Kuru
la görev olarak verilen sektörlerarası ücret denge
sizliği, daha da bozulmuştur. Hatta, bu kurul çok 
garip bir çalışma yöntemi île bundan altı ay önce 
uygulamaya koyduğu, bazı toplu iş sözleşmelerini 
yeniden ele alıp, işçi üyelerin muhalefetine rağ
men, kazanılan hakları açıkça geriye götüren ye
ni maddeler yaratmıştır.

Biz bu dönemin özelliğinde, prensip olarak 
karşı çıkmadığımız Yüksek Hakem Kurulu'nun; 
böyle garip uygulamalar ve birbirini tutmayan Top
lu Sözleşmeleri hazırlamak için değil, uyuşmaz
lığa düşülen toplu sözleşme maddelerini çözüme 
kavuşturmasını istemiştik. Eğer bu isteğimiz za
manında dikkate alınsa idi, bugünkü ters uygula
malar ortaya çıkmayacaktı. Bize göre, Yüksek Ha
kem Kurulu istenilen ve beklenen çalışmayı yapa
mamıştır.
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ÜLKEMİZİN BÜTÜNLÜĞÜ_________________________

Değerli Delege Arkadaşlarım,
Konuşmamın son bölümünde sizlere veda et

meden önce, bir iki noktaya daha temas etmek 
istiyorum.

Bunların en başında Türk Ulusunun bütünlü
ğü ve Vatanımızın bölünmezliği ilkesine olan sar
sılmaz inancımızı ve bağlılığımızı yeniden dile ge
tirmektir.

TÜRK-İŞ'in Anayasası olan Tüzüğümüz ve 24 
İlkemiz, bizim ATATÜRK ilkelerine olan sarsılmaz 
bağlılığımızı ve önce ulusal çıkarlara olan saygı
mızı en iyi şekilde dile getirmektedir.

Bu inancımızdan bugüne kadar asla taviz 
vermedik, bugünden sonra da vermeyeceğiz. İs
teklerimiz ve işçi çıkarları hangi noktada olursa 
olsun, önce ulusal çıkarlarımızı ön plânda tutma
ya devam edeceğiz.

Şunu da şükranla kaydetmeliyim ki, iç ve dış 
bazı mihrakların iddiaları aksine Türkiye iyi yoldadır 
ve kısa sürede esenliğe kavuşacaktır. Türkiye, plân
lanan sürede normal demokratik rejime geçecek
tir, Bunu sadece bazı çevreler, ya da sadece 
VTÜRK-IŞ istiyor diye değil, bütün Türk Milleti 

istediği için başaracağız. Zira, Türkiye'de 12 Ey
lül harekatı bir darbe değil, bir kurtuluş harekâ
tıdır. Bu harekâtın felsefesinde, sarsılan demok
ratik rejimin ve devletin temel yapısının sağlam 
temellere oturtulması fikri yatmaktadır. Bu felsefe
ye sahip çıkanlara destek olmak hepimizin borcu
dur.

Anarşiye, bölücülüğe, partizanlığa ve yolsuz
luklara artık Türkiye'de yer verilmemelidir. Ülke
miz, sahip olduğumuz yeraltı ve yerüstü kaynak
ları ve yetişkin insan gücü bakımından olduğu ka
dar, yurdunu seven insanlarıyla da her türlü mut
luluğa lâyıktır.

Türkiye kan dökülen, ızdırap çeken, can ve 
mal kaygısı içinde olan kitlelerin değil, güler yüz
lü, yarınına umutla bakan, sosyal refahı sağlan
mış insanların yaşadığı bir ülke olmalıdır. Memnu
niyetle kaydetmeliyiz ki, Türkiye bugün birçok ül
kenin gıpta ettiği vasıflara, bir bir yeniden kavuş
maktadır. Ancak, bunu çekemiyenler vardır.

Huzur ve mutluluğa giden bu yolda, işçi kesi
mi ve yurtsever sendikacılar olarak her zaman 
Milletimizin ve Devletimizin emrinde ve hizmetin
de olacağız.

BAŞKANLIKTAN AYRILIYORUM

Değerli Delegeler,
Aziz Mücadele Arkadaşlarım,
TÜRK-IŞ'in 12. Genel Kurulunu idrak ettiğimiz 

bugün, güzide topluluğunuz önünde, TÜRK-İŞ Ge
nel Başkanlığından kendi arzumla ayrıldığımı be
yan etmek istiyorum. Bu yüce görevde bulundu
ğum 3 yıl içinde, Türk işçisine ve TÜRK-İŞ'e sa 
dakatle hizmet etmek, başta gelen şiarım olmuş
tur. Hizmetin ifasında yurt içinde olduğu kadar, 
yurt dışında da TÜRK-İŞ'i temsil şerefini taşımış

olmaktan duyduğum bahtiyarlığı ömrüm boyunca 
unutmayacağım. TÜRK-İŞ Genel Başkanlığı gibi 
onurlu bir görevi ifa etmek, bir fani için en büyük 
lûtuftur.

TÜRK-İŞ Genel Başkanlığından ayrılmış ol
makla birlikte aktif sendikacılıktan çekilmiş de
ğilim. Her zaman aranızda olacağım. Her zaman 
yanınızda olacağım. Sizlerden biri olmaktan duy-; 
duğum kıvanç sonsuzdur.

Bu duygu ve düşüncelerle, gelecekte daha 
büyük bir TÜRK-İŞ'i elbirliği ile yaşatmak azmi ve 
umuduyla hepinize Allahaısmarladık diyorum.

Yüce heyetinize sevgi ve saygılar sunuyorum.

i r Vs
fi

m  i t

İ S

PROF IRMAK’IN KONUŞMASI
Danışma Meclisi Başkanı Ord. Prof. Dr. Sadi, 

IRMAK da TÜRK-İŞ Genel Kurulunda şu konuşmayı 
yaptı:

«Kurulduğu günden beri geçirdiği bütün dene
melerden şerefle ve alın akıyla çıkmış olan/ 
TÜRK-İŞ'in bîr kongresinde daha bulunmak isabe
tinden dolayı kendimi mutlu saymaktayım.

TÜRK-İŞ, bu memlekette, Mustafa Kemal'in ge
tirdiği ve İsmet İnönü'nün fiilen sürdürdüğü özgür
lük içinde sosyal adalet ilkesini temsil etmiştir. Bü
tün maruz kaldığı denemelerden daima alnının 
akıyla çıkmıştır ve Mustafa Kemal'in yolunda oldur 
ğunu ispatlamıştır.

Memlekette hukuk bakımından özgürlük içinde 
sosyal adalet ki, dünyanın aradığı ve formülü fiil 
haline getiren Mustafa Kemal'in ve onu organlaş
tıran İsmet İnönü'nün hatıraları önünde bir defa 
daha tazimle eğilmek ihtiyacını duyuyorum.

Mustafa Kemal ideallerini tesbit edip organize 
etmeye pek kısa olmuş olan ömrünün yetmediği 
adımı atmış olan İsmet İnönü, daha Cihan Har
binin ilk bittiği gün beni çağırarak bir kararını 
bildirdi.»

IRMAK, daha sonra İnönü'nün kendisini, Ça
lışma Bakanlığı görevine getirmesi ile ilgili anıların^ 
ve Türkiye'nin ilk Çalışma Bakanı olarak verdsği 
hizmetleri anlattı.

TÜRK-İŞ Genel Kurulunda daha sonra, komis
yon seçimlerine geçildi ve raporların müzakeresine 
başlandı.

Genel Kurulla ilgili öteki çalışmalar gelecek 
sayımızda yayınlanacak. j
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T E K S İ F İ N  9 . G E N E L  K U R U L U  
A N K A R A ’ D A  T O P L A N D I
BAZI İŞVERENLERİN 
BU GEÇİŞ DÖNEMİNDE 
SENDİKA VE 
SENDİKACILARA KARŞI 
TAKINDIKLARI OLUMSUZ 
TAVIRLARIYLA İLERİDE 
YENİDEN ÇALIŞMA 
BARIŞINI BOZACAK 
BİRİKİMLERE SEBEP 
OLACAĞINI SÖYLEYEN

Ş e v k e t Yılmaz:
" H e r ş e y  
Türk D evleti ,  
Türk M illeti ,  
ve
Türk İsçisi/ /

içindir.. , ,  dedi

TEKSİF G EN EL KURULUNDA BİR KONUŞMA 
YAPAN G EN EL BAŞKAN İBRAHİM DENİZCİER  
İŞÇİ SORUNLARINA DEĞİNDİ

•  YILMAZ VE İCRA KURULU 
YENİDEN SEÇİLDİLER

TÜRK-İŞ Üyesi Türkiye Teks
til Örme ve Giyim Sanayii İşçi
leri Sendikası (TEKSİF)'in Do
kuzuncu Genel Kurulu Ankara'
da yapılmıştır.

Devlet Su İşleri Konferans 
Salonunda çalışmalarına başla

yan Teksif Sendikasının Genel 
Kurul Toplantısına, Danışma 
Meclisi Başkanı Prof. Dr. Sadi 
Irmak, Devlet Bakanı İlhan Öz- 
trak, Sanayi ve Teknoloji Ba
kanı Mehmet Turgut, Sosyal 
Güvenlik Bakanı Sadık Şide,
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TÜRK-İŞ Genel Başkanı İbrahim 
Denizcier, TÜRK-İŞ İcra ve Yö
netim Kurulu üyeleri, TÜRK-İŞ 
Üyesi sendikaların genel baş- 
kanları, Sosyai Güvenlik eski 
bakanları, bazı eski parlamen
terler katılmışardır.

Genel Kurulda divan başkanlı
ğına TÜRK-IŞ Genel Başkan 
Vekili ve Deniz Ulaş-İş Sendika
sı Başkanı Emin Kul, yardımcı
lıklara Çimse-İŞ Sendikası Ge
nel Başkanı Veli Eker, DYF-İŞ 
Federasyonu Genel Başkanı 
Mehmet Acıdereli seçilmişlerdir. 
Divan Yazmanlıklarına da Tek
sif Delegesi Rabiaa Ağca, Ye- 
ner Sercan, Halil Tezel ve Meh
met Lehçe getirilmişlerdir.

Başbakan Bülend Ulusu’nun 
başarı mesajı gönderdiği Teksif 
Genel Kurulu'na çeşitli kurumlar 
ve Sendikalar da çiçek yolla
mışlardır.

ŞEVKET YILM AZIN  
KONUŞMASI

Teksif Genel Kurulu'nun açış  
konuşmasını yapan Sendika Ge
nel Başkanı Şevket Yılmaz, «12 
Genel Kuruldan bazı çevrelerin 
beklentisinin aksine TÜRK-İŞ 
topluluğu daha güçlü ve birbi
rine kenetlenmiş olarak çıka
caktır» demiştir.

Şevket Yılmaz konuşmasında 
tekstil sanayii işkolunda çalı
şanların ücretlerine değinmiş, 
tekstil ürünlerinin ihracatında 
daha dikkatli olunması gerekti
ğini ve ihracatçıların işbirliği 
kurmalarının zorunlu olduğunu 
söylemiştir.

Şevket Yılmaz özetle şöyle 
konuşmuştur:

«—  Uluslararası alanda re
kabet günü olan tekstil sanayi
miz ekonomimizin şak damarı o- 
larak kabul edildiğinde, bu iş 
kolunda üretimi artırmak ve he
def alınan ihracat düzeyine u- 
laşmak için kamu ve özel sek
töre büyük görevler düşmekte
dir.

(Döviz gelsin de nasJ gelir
se  gelsin) politikasının sonucu

olarak, pamuk ihracatında görü
len artış, iç tüketimde sıkıntıla
ra yolaçmsştır. 1979'a göre 50 
bin ton daha fazla pamuk ihraç 
edilirken iç piyasada pamuk 
fiyatları artmış iç ihtiyaç kar
şılanamaz hale gelmiştir. Oysa 
pamuğu işlenmiş olarak ihraç 
etmenin daha ekonomik olaca
ğı, daha çok döviz getireceği, 
daha çok işsize iş imkanları 
yaratacağı herkesçe bilinmekte
dir.»

Yılmaz, tekstil sanayiinin bü
yük bir gelecek vadettiğini an  ̂
latmış, işverenlerin kâr hırsına 
kapıldığını ve bazı işyerlerini 
kapatmak istediklerini öne süre
rek «Teksif olarak kararlıyız. 
Sel gider kum kalır. Bu işyerle
rinin ve milli ekonomiye kazan
dırdığı üretimi biz ve çocukları
mız yaşatmaya devam edece
ğiz. İşçi haklarından söz edil
diğinde «işyerini kapatırım» gi
bi tehditler bizi inandığımız 
yoldan geri çeviremez» şeklinde 
konuşmuştur.

İNSAN HAKLARIYLA 
BAĞDAŞMAYAN 
UYGULAMA

Teksif Sendikası Genel Baş
kanı Yılmaz, AET'nin rekabeti

ne açılma yolunda Türkiye'nin 
en başta gelen sektörünün 
tekstil sanayii olduğunu belirte
rek, sözlerini şöyle sürdürmüş
tür:

«Ekonomik kalkınmaları için 
ucuza sağladıkları işgücüne 
kapılarını ardına kadar açan 
ülkeler, şimdi emeklerini sö
mürdükleri işçileri, suyu sıkıl
mış limon kabuğu gibi atmaya, 
sınır dışı etmeye çalışmaktadır
lar.

İşçilerimize karşı anlaşılmaz 
bir politika ile adeta düşman 
oldular, hükümet çevreleriyle, 
basınıyla, bürokratlarıyla ağız 
birliği yaparak bu düşmanlığı 
sürekli işlemektedirler. Vize gi
bi insan haklarıyla bağdaşma
yan bir uygulamadan doğan a- 
cıyı, yüreklerimizde duyuyoruz.»

BATI TRAKYA'DAKİ 
SOYDAŞLARIMIZ

Şevkei Yılmaz, Dünyanın ba
rut fıçısına döndüğü bir döne^ 
min yaşandığına işaret ederek, 
insanlığın harp sanayiini mil
yonlarca dolarlık yeni silahlarla 
donatmak için kafa yorduğunu 
anlatmıştır.

TEKSİF
GEN EL
KURULUNU
İZLEYEN
D ELEGE
VE
KONUKLARDAN 
BİR GURUP.
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GEN EL  
KURULDA. 
DANIŞMA 
MECLÎSİ 

BAŞKANI 
* SADİ 

İRMAK DA 
HAZIR 

BULUNDU 
VE 

BİR
KONUŞMA

YAPTI

ŞEVKET
YILMAZ,

AÇIŞ
KONUŞMASINI

BİTİRDİKTEN
SONRA

BİR
ÜYENİN

ÇOCUĞU
TARAFINDAN

KENDİSİNE
ARMAĞAN

VERİLDİ

İran ve Irak arasında devam 
eden savaşa da değinen Yıl
maz dış politika konusunda da 
şunları söylemiştir: f

«Bir diğer komşumuz da iç 
poiitikasını bile Türkiye düşman
lığı üzerine bina eden Yunanis
tan'dır. Geçtiğimiz yıl yapılan 
Yunanistan genel seçimleri gös
termiştir ki, kim daha fazla 
Türkiye ve Türkler aleyhine ko
nuşursa o İktidara geliyor.

Batı Trakya'daki soydaşları
mıza karşı uluslararası anlaş
malar ve adalet ilkeleri çiğnene
rek girişilen yıldırma politikası.

Türk Hükümetinin sert önlemleri 
ile karşılanmıştır ki, böylesine 
bir politikaya Türk Ulusu yıh 
lardır hasret kalmıştır.»

TÜRK-İŞ GENEL 
KURULU

Teksif Sendikası Genel Baş
kanı Şevket Yılmaz konuşma
sında, 17 yıldır TÜRK-İŞ Baş
kan Vekilliği görevi yaptığını 
hatırlatarak, 24 Mayıs'ta yapıla
cak TÜRK-İŞ Genel Kuruluna 
da değinmiş ve şunları söyle
miştir:

«12 Eylül sonrası alınan ön
lem dizisi içinde, TÜRK-İŞ'in 
de bazı görevlerini yapamaz 
hale geldiğjni çıkarılan yasalar
la işlevlerini eskisi gibi sürdü
remez duruma düştüğünü bili
yoruz.

Dokuz kişiden oluşan ve için
de sadece iki işçi temsilcisinin 
bulunduğu Yüksek Hakem Ku
rulunun insafına terk edilmiş 
tarafları dikkate alınmamış bir 
tahkim uygulamasındna duyulan 
tedirginlik TÜRK-İŞ'in çözümle
mesi gereken sorunların başın
dadır.

Toplu sözleşmelerin taraflar 
arasında müzakere edilmesi, 
anlaşmaya varılamayan konula
rın Yüksek Hakem Kuruluna 
götürülmesi, hem bu Kurulun 
görevlerini azaltacak, hem de 
büyük şikâyetlerin önemli bir 
kısmı ortadan kalkacaktır.

ASGARİ ÜCRET

Asgari ücret, değil bir işçi 
ailesinin geçinmesine bugün 
bir çift ayakkabı ile bir çift 
çorap almaya ancak yetmekte
dir. Bu ücretin arttırılması, iŝ  
minden de anlaşılacağı gibi en 
az geçinme düzeyini gösterdiği 
için vergi dışı bırakılması zo
runludur.

Sosyal adaletin temeli, milli 
gelirin adil dağılımıdır: Bu ko
nuda büyük dengesizlikler bu
lunmaktadır.

Hak Grevinin 275 sayılı Ya
sa tadilinde kaldırılacağı yo
lundaki söylentiler gün geçtik
çe yoğunluk kazanmaktadır. 
Böyle bir değişiklik toplu söz
leşme düzenini altüst etmeye 
sebep olur. Sözleşmelerin imza
lanmasından sonra en ufak ko
nuda bile uyuşmazlıklar çıka
cak, hak grevi olmadığından u- 
yuşmazlık zabıtlarını birbirini 
kovalayacak, bu durum ise ça
lışma barışını tehlikeye sokabi
lecektir.
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DAN&ŞMA MECLİSİ 
BAŞKANI IRMAK, 
TÜRKİYE'NİN SOSYAL 
MESELELERİNİN 
ÇÖZÜMÜNDE
ATATÜRK VE İNÖNÜ'NÜN 
ÖNDERLİK ETTİĞİNİ 
SÖYLEDİ

Dcmışma Meclisi Başkanı Sa
di Irmak. Türkiye'nin sosyal me
selelerinin çözümünde Atatürk 
ve İsmet İnönü'nün önderlik et
tiğini söylemiştir.

Teksif Sendikasının Dokuzuni- 
cu Genel Kurul toplantısında bir 
konuşma yapan Irmak, Türkiye'
nin ilk Çalışma Bakanı olduğu
nu hatırlatarak, o güne ait anı
sını şöyle dile getirmiştir.

«İnönü'nün çağrısı üzerine 
köşke gittim. Kendisi «Türkiye- 
nin işçi sosyal sorunlarının çö
zümlenmesi için bir Bakanlık 
istiyorum) dedi. Bana görev tek
lif etti. Kendisinden tecrübem 
o!madığı için atfımı istedim. 
«Sen Yaparsın» dedi. Kabul et
tim.

Bazı şartlarım olacağını söy
ledim. «İşçinin teşkilatlanma
sını prensip olarak kabul ede
ceğiz. Sendikacılık hareketi ola
cak» dedim. «Alın teri tüketen 
ve geçimini sağlayan işçinin 
sosyal güvenliğe kavuşturulma
sı için sosyal sigortaları kurma
lıyız» dedim. Kabul ettiler ve 
hareket böyle başladı. İlk Bakan 
ben oldum. Benden sonra gelen 
arkadaşkmmda gerekli ilgi ve 
çalışmayı gösterdiler.»

Danışma Meclisi Başkanı Ir
mak, Teksif Kongresinden ile
riye doğru atılacak adımlar 
beklendiğini bildirmiştir. Bu a- 
rada görevli bir bayan Danışma 
Meclisi Başkanı Irmak'a bir bu
ket sunmuştur.

TÜRK-İŞ GENEL 
BAŞKANI DENİZCİER 
«HAKLARIMIZIN GERİYE 
GİTMEMESİ İÇİN NE 
YAPMAMIZ 
GEREKİYORSA 
ONLARI YAPACAĞIZ» 
DEDİ____________________

TÜRK-İŞ Genel Başkanı İb
rahim Denizcier, «Haklarımızın 
geriye gitmemesi için ne yap
mamız gerekiyorsa onları yapa
cağız» demiştir.

Teksif Sendikasının Dokuzun
cu Genel Kurulunda bir konuş
ma yapan Denizcier, TÜRK-İŞ'in 
bir bütün olduğunu, bugünden 
sonra da bütünlüğünü koruya
cağını söylemiştir.

Ekonomik politikaya da değn 
nen Denizcier, «Merkez Banka
sında paraları biriktirerek İş 
sahası açmayalım, işçiye fazla 
ücret vermeyelim» diyenler suç
ludur. Alım gücü düşen işçi 
bu vatanın evladı değil mi?» 
şeklinde konuşmuştur.

TÜRK-İŞ'in yönetimini kong
renin tayin edeceğini hatırlatan 
Denizcier, özetle şunları kaydet
miştir.

«Ateşten gömleği sırtımıza 
giydik. Allah'a şükür olsun bu 
ateşten gömlek bizi yakmadı. 12 
Eylül sonrası tablo hepimizce 
malum. Bugün şikayetlerimiz 
var. Fakat sonrası tablo hepi
mizce malum bugün şikayetleri
miz var. Fakat ne yapabiliriz, ne 
yapmamız gereklidir? Y. Hakem 
Kurulundan mı şikâyetçiyiz? Bu
rada konuşmak meseleyi bitir
miyor. Ekonomiyi yönlendiren 
ve hakem kuruluna fazla ücret 
verme diyen yetkilileri suçlamak 
gerekir.

«Merkez Bankasında paraları 
biriktirerek, iş sahası açmaya
lım, işçiye fazla ücret vermeye
lim diyenler suçludur. Alım gü
cü düşen işçi bu vatanın evladı 
değil mi.»

İbrahim Denizcier «Yüksek 
Hakem Kurulu aracı olsun, iş

verenlerle pazarlığı eskisi gibi 
yapalım ve anlaşmazsak bu ku
rul görev yapsın» demiş şöyle 
devam etmiştir.

«İşçinin cebine el atılarak e- 
konomi kurtarılamaz. Böyle e- 
konomik anlayışa biz inanmıyo
ruz.

Devletimizin 12 Eylül'e gelin
diğinde söylediği sözler mutla
ka gerçekleşecektir. Bende bu 
inanç var.

Toplum merak ediyor, «Baş
bakana gittiniz ne konuştunuz» 
diye soruyor. Asgari ücreti gö
rüşüyoruz. İşverenlerin gücü 
olmadığı görüşü karşımıza çıka
rılıyor. Emekli bir işçimiz, e- 
mekli olunca mesela, bir bakkal 
dükkânı açmak istiyor ama pa
rayı alamıyor.

İşten çıkarmalar konusunda 
MGK ve Sıkıyönetim Komutan
lıklarının genelgeleri var. Zo
runluluk varsa, işveren talep 
edecek, Çalışma Bakanlığı ko
nuyu inceleyecek ve onaylarsa 
işçi çıkarılacak. Bunun karşı
sında ne yapılacak? Haksız çı
karma varsa mühadale edeceğiz 
\ıe ediyoruz.»

Denizcier, Avrupa'da ICFTU 
Teşkilatıyla ilgili olarak da şun
ları söylemiştir: «Türkiye'deki 
sendikaların üyelikleri de askıya 
alındı. Üyesi olduğumuz bu ku
ruluşun bu davranışı ve üyeli
ğimizi askıya alması bizi üz
müştür.

Yabancı ülkelerdeki teröristle
rin himaye edilmemesini de ken
dilerine söyledim. Birgün gelir 
kendi ülkelerinin de anarşi ve 
terör kıskacına girilebileceğini 
bildirdim.»

ULUSLARARASI 
TEKSTİL İSÇİLERİ 
FEDERASYONU 
GENEL SEKRETERİ 
CHARLES FORD'UN 
KONUSMASI

Kürsüye daha sonra gelen U- 
luslararası Tekstil İşçileri Fe
derasyonu (ITS) Genel Sekrete
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TÜRK-İŞ 
GEN EL  

SEKRETERİ 
ŞİDE DE 
YAPTIĞI 

KONUŞMADA 
BAKANLIĞI 

VE
TÜRK-İŞ

ÇALIŞMALARI
HAKKINDA

BİLGİ
VERDİ

ri Charles Ford, «Tekstil Sana- 
yii’nde uluslararası sorun iş
sizliğin gittikçe artması ve hü
kümetlerin ekonomik büyümeyi 
sınırlandırmasıdır» demiş, özet
le şunları söylemiştir.

«Ülkelerin ekonomik gelişme
leri yetersiz kalmaktadır. Özel
likle bizim sanayiimiz olan teks
til sanayiiinde uluslararası so
run işsizliğin gittikçe artması 
ve hükümetlerin ekonomik bü
yümeyi sınırlandırmalarıdır. Bu
nunla beraber, Türkiye'de teks
til sanayii büyük bir önem ta
şımaktadır.

Bütün dünyada görülen şu
dur ki. Hükümetlerin ekonomik 
politikalarının faturalarını çalı
şanlar ödemektedir.»

Harb-iş Sendikası Başkanı 
Kenan Durukan da Genel Kurul
da yaptığı konuşmada, «24 Ma
yıs tarihindeki TÜRK-IŞ Genel 
Kuruluna hizipleşerek değil, uz
laşarak gidilmesi gerektiğini» 
söylemiştir.

Durukan, TÜRK-İŞ Genel Ku
rulunu bazılarının umutla ba
zılarının da kaygıyla beklediğini 
kaydederek şöyle konuşmuştur:

«TÜRK-İŞ'den birşeyler bekle
yenlerin beklentilerine cevap 
verecek konularda Teksif Genel 
Kuruluna görevler düşmektedir. 
Sık sık TÜRK-İŞ'e karşı yapılan 
saldırılar ve maksatlı yazılar ne
deniyle TÜRK-İŞ bir bütün ola
rak kongreye gitmek zorundadır.

Uzlaşma imkanları kalmamış
sa huzur olmaz, bu nedenle 
TÜRK-İŞ Genel Kuruluna uzla
şarak gitmeliyiz. Genel Kurula 
kongreye hizipçilik ile gitmek 
sakıncalıdır.»

GERÇEK SENDİKALAR

Tekstil İşverenleri Sendikası 
Genel Başkan Yardımcısı Taha 
Altnıbaşak da Genel Kurulda 
yaptığı konuşmada, gerçek sen
dikaların meşru yoldan hak a- 
rayan sendikalar oduğunu kay
dederek, «Gerçek anlamda işçi 
sendikaları olmazsa rejimin adı 
demokrasi olmaz işverenler de 
bunu demokrasinin dayanağı 
sayarlar» demiştir.

ŞİDE'NİN KONUŞMASI

Sosyal Güvenlik Bakanı M. 
Sadık Şide, Hükümetin, işçi ala
caklarının tasfiyesi için hazırla
dığı plân gereğince Mart ayı 
başından bu yana 16 milyar 600 
milyon liralık borcun ödendiğini 
açıkladı. Teksif 9. Genel Kuru
lunun 2. gününde bir konuşma 
yapan Şide, «SSK’nu içine düş
tüğü badireden kurtarıp, işçile
re ve emeklilere daha iyi hizmet 
verebilecek hale getirdik» dedi. 
Şide, ayrıca, TÜRK-İŞ'i Ata

türk ilke ve ideallerinden ko
parmaya çalışanların hüsrana 
uğrayacaklarını söyledi.

«Öncelikle, ücretlilerin ve e- 
mekliierin başbelâsı olan enf
lasyonun aşağıya çekilmesinin 
tartışılmaz bir şartı da sıkı para 
politikasıdır. Bu politika gere
ğince, işçilerin devletten alaca
ğında yeniden yükselmeler kay
dedilmiştir. Kıdem tazminatı, 
ikramiyeler, toplu sözleşme 
farkları, vergi iadeleri ve ilâve 
tediyeler sebebiyle bu alacak
lar 1982 yılı başında 29 milyar 
403 milyon liraya ulaşmıştır.

Hükümetimizin yaptığı yeni 
tediye plânı 1.3.1982 tarihinden 
itibaren sessizce uygulamaya 
konmuş ve bugüne kadar 16 
milyar 600 milyon lira kömür iş
çileri başta olmak üzere çeşitli 
iş kollarında çalışan işçilerimize 
ödenmiş bulunmaktadır.

En geç 15 Mayıs'a kadar 8 
milyar 635 milyon liralık borç 
daha ödenecektir.

Bakiye kalan kısmın tediyesi 
için plan hazırlığı son aşama
dadır.

Bu konuda Sayın Başbakanı
mızın Hükümete verdiği kesin 
talimat şudur: Bundan böyle, 
kıdem tazminatı, toplu sözleş
me farkı ve ikramiye gibi işçi 
alacakları vakti geldiğinde öde
necek ve borç bırakılmayacak
tır. Tüm ödemelerde işçilere ön
celik tanınacaktır.

Sosyal Güvenlik Baka
nı olarak şunları söylemek isti
yorum:

Teksif Sendikasının değerli 
delegeleri,

Sizler, daha 1.5 yıl önce, Mil
letçe çıktığımız anarşi cehenne
mini unutmuz olamazsınız.

Sizler bu cehennem içerisin
de başta Meclis olmak üzere 
tüm Anayasal kuruluşların iş
lemez hale getirildiğini unutmuş 
olamazsınız.

Sizler, işyerlerinizin işgal e- 
dildiğini, arkadaşlarınızın kur
şunlandığını, evlerinize saldırıl- 
dığını unutamazsınız.

TÜRK-IS •  HAZİRAN 1982 •  12



s e n d i k a l a r d a n

h a b e r l e r

Bu cehennem ateşine son ver
mek, yıkılmış veya yıkılmaya 
yüz tutmuş kurum ve kuruluşları 
kurtarmak ve yeniden kurmak 
amacıyla iş başına gelmiş Mil
li Güvenlik Konseyi ve Onun 
Hükümetinin devraldığı enkazı 
unutamazsınız.

SSK, DAHA İYİ HİZMET  
VEREBİLECEK HALE 
GETİRİLDİ

Bu enkazın başında SSK geli
yordu. 22 Eylül 1980 günü SSK  
nu, 18,5 milyar lira açık, Ana
dolu'nun çeşitli yerlerinde 131 
adet yarım halde bekleyen inşa
at, acz içine düşmüş Kurum yö
netimi ile devraldık. Bu Kurum 
yeniden toparlanmalı, onarılma- 
lı ve işçiye hizmet eder hale ge
tirilmeliydi. Bunu, sizin adınıza, 
sizin için gerçekleştirdik.

Bu hizmetleri yaparken tek 
hedefimiz, yüce Türk Milletinin 
önemli bir parçasını teşkil eden 
işçilerimizin menfaatini koru
mak olmuştur. Bütün tedbirler, 
bu hedefe ulaşmak için alın
mıştır, alınmaktadır ve alına
caktır.

1980 Eylülünden 1981 Hazira
nına kadar emekli çeklerini ö- 
deyebilmek için her dönem Ma
liye Bakanlığından 3-4 milyar

lira borç aldık. Bu arada, 8 mil
yar liralık tahvil bozdurduk.

Bugün, % 30 net faizle değer
lendirilmiş 52.5 milyar liralık 
tahvilin ve bir o kadar nakit pa
ranın sahibiyiz. 3 ayda bir e- 
meklilere dağıttığımız 26 milyar 
lirayı hiç kimseden borç isteme
den ödeyebiliyoruz.

Getirdiğimiz önlemlerle ala
caklarımızı hızla tahsil ediyor 
ve paramızı en iyi şekilde de- 
ğerlendirebiliyoruz.

YARİM KALMIŞ İŞÇİ 
KONUTLARI 
TAMAMLANIYOR

Gerekli olan bütün yarım in
şaatlarımızı bitirmeye yöneldik.

3 yıldır kredi alamadan bekle
yen 60 kooperatifin toplam 5 
bin konutunun süratle yapımı i- 
çin gerekli kredi tahsisinde bu
lunduk. Hükümetimizin çıkardı
ğı Toplu Konut Kanunu gere
ğince oluşturulan fondan inşa
atları beklemekle olan bütün 
kooperatiflerin yararlanması 
imkânını hazırladık.

Sonuç olarak; Türkiye’nin en 
büyük sosyal güvenlik kuruluşu 
olan SSK'nu içine düştüğü ba
direden kurtarıp, işçilere ve e- 
meklilere daha güvenli ve daha 
iyi hizmet verebilecek hale ge
tirdik.

YILMAZ YENİDEN GENEL BAŞKAN
Üç gün süren kongrede, çalışma raporu, mali 

rapor ve komisyon raporları üzerindeki müzakere
lerden sonra, seçimlere geçilmiştir.

Yapılan seçimler sonunda, TEKSİF Genel Baş
kanı Şevket YILMAZ yeniden Genel Başkanlığa se
çilmiştir.

İcra Kurulunun öteki üyeliklerine ise, geçen dö
nemde olduğu gibi Sait Bürçin ve Necdet Inandıoğ- 
lu Genel Başkan Yardımcılıklarına, Zeki Polat Ge
nel Sekreterliğe, İbrahim Yalçınoğlu ise Genel Mali 
Sekreterliğe yeniden seçilmişlerdir.

YENİDEN
GÖREVE
GETİRİLEN
İCRA
KURULU
ÜYELERİ:
(Soldan
sağa doğru)
YALÇINOĞLU,
BURÇİN,
YILMAZ,
İNANDIOĞLU
VE
POLAT.
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G EN EL
KURULU
İZLEYEN

DELEGELERDEN
BİR

GURUP

TGS GENEL 
KURULU TOPLANDI
O  KURTBÖKE ADAYLIĞINI 

KOYMADI. GÜRELİ 
GENEL BAŞKAN OLDU

Kısa adı (TGS) olan Türkiye Gazeteciler Sen
dikasının 9 ncu Genel Kurulu İstanbul'da yapıldı. 
Genel Başkanlıktan kendi isteği üzerine çekilen 
Oktay KURTBÖKE'nin yerine Genel Başkanlığa 
Nail Güreli seçildi.

Kongre Oktay KURTBÖKE'nin açış konuşma- 
siyle çalışmalarına başladı. KURTBÖKE yaptığı 
açış konuşmasında Türkiye'nin 12 Eylül öncesin
de sürüklendiği kavram ve terör kargaşasının ya~ 
ralarımn sarılması gereken bir dönemden geçtiği
ni söyleyerek özetle şunları söyledi:

«12 Eylül harekatının, başlıca gerekçesi olan 
«Demokratik düzenin işlemesine mani olan sebep
leri ortadan kaldırmak» amacının gerçekleşme
siyle başlayacak olan yeni dönemde ülkemizin da
ha uygar, demokratik bir yapıya kavuşacağı yo
lundaki iyimserliğimiz sürüyor.

İstiyoruz ki, basın özgürlüğü de dahil tüm 
hak ve özgürlükler tam anlamı ile sağlansın, çalış
ma özgürlüğü sağlansın. Yüksek Hakem Kuru
lunun çelişkili ve kısıcı Toplu Sözleşme uygula
maların gerek kalmasın, asgari ücretin belirlenme
sin işçi çıkarma konusunda getirilen sınırlama 
lisanların üzerindeki adaletsiz bölümü kaldırıl
sın, işçi çıkarma konusunda getirile nsınırlama 
bir yasa maddesi olarak çalışma hayatımıza gir
sin.»

SECİM LER :

Yapılan seçimler sonunda TGS Genel Başkan
lığına Nail GÜRELİ, Genel Sekreterliğe Alaattin 
KUTLU ve Genel Mali Sekreterliğe de Ziya SONAY 
seçilmişlerdir.

Yönetim Kurulunda yapılan seçimler sonunda 
da İcranın öteki üyeleri de şöyle oluşmuştur:

«Ayberk TEM EL Genel Başkan Vekili, Faruk 
ÖZAKBULUT (Genel Başkan Yardımcısı), Şükran 
KETENCİ (Eğitim Sekreteri), Gürhan HERSEK  
(Teşkilâtlandırma Sekreteri).

GÜRELİ'NİN KONUŞMASI :
Genel Yönetim Kurulunun ilk toplantısında 

bir konuşma yapan Genel Başkan Nail GÜRELİ, 
yaptığı konuşmada özetle şunları söylemiştir:

«Sarsılmayacak demokrasi ilkelerine dayalı 
bir toplum düzeni kurma çalışmaları yapılırken, 
işçilerin toplumda yalnız üretken bir unsur değil, 
yönetken bîr unsur olması gereği unutulmamalı
dır. Demokrasinin sağlıklı ve sürekli bir işlerliğe 
kavuşması için, işçilerin toplumun sosyo-politik 
yaşamında bir seçenek olarak, bir ağırlık olarak 
yer alması sağlanmalıdır.

Demokrasilerde çözümsüzlüğe düşmemek için 
işçiler bir seçenek olarak kabul edilmelidir.

Bizim TGS olarak, bu görüşün önce üyesi 
bulunduğumuz TÜRK-ÎŞ içinde sonra yeni demok
rasiyi kurma sorumluluğunu üstlenmiş yetkili ku
rumlar, kurullar ve kamuoyu önünde savunmayı 
bir yurt hizmeti olarak görmemiz gerektiği inancı 
içindeyiz.

Öncelikle ele alınması gereken sorunlardan 
biri, işçilerin ekonomik durumudur. Bilindiği gibi, 
Yüksek Hakem Kurulunun çalışmaları ve tutumu 
işçilerin ekonomik olanaklarını zayıflatan bir ni
telik almıştır. Sendikaların işverenlerle toplu söz
leşme masasına oturması biran önce sağlanmalı 
ve ancak anlaşmazlıklarda YHK'na gidilmelidir.»

TÜRK-İS •  HAZİRAN 1982 •  14



s e n d i k a l a r d a n

h a b e r l e r . . .

EĞİTİCİLERİN EĞİTİNİ SEMİNERİ SAM SU N 'A! TA P U N

SEMİNERDE, AAFLI TÜRKİYE DİREKTÖRÜ 
THOMAS RILEY'DE BİR KONUŞMA YAPTI.

KURSİYER SENDIKAC8LAR TÜRK-İŞ EĞİTİM  
MERKEZİNDE, YEM EK SERVİSİNDE

Türkiyes İşçi Sendikaları Kon
federasyonu (TÜRK-İŞ) ile As- 
ya-Amerika Hür Çalışma Ensti
tüsü (AAFLI) tarafından ortak
laşa düzenlenen «Eğiticilerin 
Eğitimi» konulu iki seminer 
Samsun'da yapıldı.

Samsun'da bulunan TÜRK-İŞ 
Eğitim Merkezinde yapılan se
minerleri Amerika Birleşik Dev
letleri Wisconsin Üniversitesi 
İşçi Okulu Profesörlerinden Mil 
Lieberthal yönetti ve ilk dersi 
verdi.

Birinci seminer 5-9 Nisan 1982 
tarihleri arasında idi ve açılış 
konuşmasını TÜRK-İŞ Genel E- 
ğitim Sekreteri Kaya Özdemir 
yaptı. Kaya Özdemir konuşma
sında eğitimin önemine değine
rek, özellikle taban eğitimi ko
nusuna TÜRK-İŞ'in büyük de
ğer verdiğini belirtti. Özdemir, 
güçlü sendikacıların yetişmesi 
ve Türk Sendikacılık Hareketi
nin güçlenmesi için temel eğiti
min kaçınılmaz olduğunu belirt
tiği konuşmasında özetle şun
ları söyledi:

«Bugün sendikaların yöneti
minde olan kişiler, zamanında

birer temsilci idiler. Ancak, bu 
kişiler kendi kendilerini yetişti
rerek bu noktalara kadar gele
bilmişlerdir. TÜRK-İŞ olarak is
teğimiz ve dileğimiz, her işye- 
rindeki temsilcilerimizin kendini 
yetiştirmesi kadar, sendikası 
tarafından da eğtim seminerle
ri sayesinde yetişmesidir. Böyle- 
ce Türk Sendikacılık Hareketi 
ilerisi için güçlü liderler yetiş
tirebilir.

Bu eğitim programının amacı, 
sendikalarımızın temsilci eği
tim seminerlerini kendi bünyele
rinden yetişen eğiticiler tara
fından yapmalarıdır. Sîzlerin bu
rada alacağınız bilgilerle işyer- 
lerinizde hem temsilcilerinizin, 
hem de sendikalarınızın güçlü 
olmasına yardımcı olacağınıza 
inanıyorum.»

Açılış töreninde daha sonra 
TÜRK-İŞ 6. Bölge Temsilcisi 
Haşan Nejat Öğüt, Eğitim Sitesi 
hakkında kısa bir bilgi verdi 
ve semineri yürütecek olan Pro
fesör Mil Lieberthal'de bir hafta 
süre ile yapılacak seminer hak
kında açıklamalarda bulundu.

Tanışma niteliğinde geçen bi
rinci dersten, TÜRK-İŞ Genel E- 
ğitim Sekreteri Kaya Özdemir, 
ikinci derste TÜRK-İŞ'i tanıtan 
ve eğitim çalışmalarını açıkla
yan bir ders verdi. Kaya Özde
mir, TÜRK-İŞ Eğitim Merkezinin 
hizmete girmesiyle TÜRK-İŞ'in 
eğitim çalışmalarının büyük bir 
canlılık kazandığına değinerek, 
bağlı kuruluşlarımızın da bu 
merkezden yararlanmaları için 
çalışmalar yapılacağını açıkla
dı.

Daha sonraki günlerde Wis- 
consin Üniversitesi İşçi Okulu 
Öğretim Üyelerinden Profesör 
Mil Lieberthal, temsilci eğiti
minde izlenecek metodlar ve ve
rilecek ders konuları hakkında 
geniş açıklamalar ve uygulama
ları kapsayan dersle verdi.

TÜRK-IŞ'e bağlı kuruluşların 
Genel Eğitim Sekreterleri ile E- 
ğitim Müdürü ve uzmanlarının 
katıldığı seminerin üçüncü gü
nünde, Kayseri Üniversitesi İş
letme Fakültesi Öğretim Üyele
rinden Yrd. Doç. Dr. Faruk An
daç «Endüstri İlişkileri» konu
sunda yarım gün süren bir kon-
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h a b e r l e r . . .
ferans verdi. Doç. Andaç, sana
yi devriminin başlaması ile bir
likte işçi sorunlarının da orta
ya çıktığını ve endüstriyel de
mokrasinin «yönetime katılma» 
bu noktada büyük önem kazan
dığını dile getirdiği konferan
sında, ülkemizde endüstriyel de
mokrasiye geçişin 1964 tarihli 
ve 440 sayılı kanunla gerçek
leştirildiğini belirtti.

Seminerin son gününde yapı
lan sertifika töreninde konuşan 
AAFLI Türkiye Direktörü Tom 
Riley, temsilci eğitiminin tüm 
dünyada büyük önem kazandığı

nı belirterek, TÜRK-İŞ'e bağlı 
bütün sendikalarla işbirliği yap
maya hazır olduklarını belirtti.

12-16 Nisan 1SS2 tarihlerinde 
yapılan ikinci hafta seminerin
de, yine Mil Lieberthal tarafın
dan aynı konular işlendi.

Bu hafta içinde, Hacettepe Ü- 
niversitesi Öğretim Üyeleri Doç. 
Dr. Halil Can ve Doç. Dr. Ay
han Tan, Türkiye’de endüstri i- 
lişkileri sistemi açısından çalı
şanların isteklendirilmesi (Moti
vasyon) konusu üzerinde bir 
konferans verdiler. Ayrıca aynı 
öğretim üyeleri, sosyal örgütler

ve liderlik konusunda da kursi
yerlere aydınlatıcı bilgiler verdi^ 
ler. Diğer taraftan Hacettepe 
Üniversitese Öğretim Üyesi Dr. 
Kuter Ataç, çalışma ekonomisi 
konulu bir ders verdi.

Bu seminerin sonunda yapılan 
sertifika töreninde TÜRK-İŞ 6. 
Bölge Temsilcisi Haşan Nejat 
Öğüt, AAFLI Türkiye Direktörü 
Tom Riley ve Samsunlu sendi
kacılar adına ve Tekgıda-İş Sam
sun Merkez Şube Başkanı Ha
şan Akağa birer konuşma yaptı
lar.

GEN EL
BAŞKAN

AHMET
KURT

VE
YÖNETİM

KURULUNUN
DİĞER

ÜYELERİ
TOPLANTI

SIRASINDA

LİKAT-İŞ YÖNETİM KURULU TOPLANDI
® TÜRK-İŞ'in G EN EL

KURULDAN DAHA ©ÜÇLÜ 
ÇIKMASI GEREKTİĞİNİ 
SÖYLEYEN , BAŞKAN KURT:

«YÜKSEK HAKEM
KURULU’NUN
YALNIZCA
UYUŞMAZLIK 
DURUMLARINDA 
GÖREV YAPMASINI» 
İSTEDİ

LİKAT-İŞ Sendikası Başkam Ahmet Kurt, «iş hayatında 
huzurun sağlanması için toplu pazarlık sistemine geçilmesini 
ve Yüksek Hakem Kurulunun uyuşmazlık hallerinde görev 
yapmasını» istemiştir.

LİKAT-'İŞ Sendikası Yönetim Kurulu toplantısı Ankara'da 
yapılmıştır. Toplantının açılışında, konuşan, Kurt, «TÜRK-İŞ'in 
GeneS Kurulun'dan daha güçlü çıkması gerektiğini» söyle
miştir.

«İşten ç;ikarma yasağına karşı çıkmanın akılcı bir dav
ranış olmadığını» bildiren Ahmet Kurt, «12 Eylül'den sonra 
hızla yoğunlaşan işçi çıkarmalarını önlemek amacıyla mec* 
buren getirilen (İşten çıkarma yasağı)nın kaldırılmasını iste
yenler, işçiyi işverenin insafına terk etmeyi amaçlayan ve ya
şadığımız olağanüstü dönemin nezaketini anlamak istemeyen
lerin akıl ve şuurla bağdaşmayan maksatlı girişimleridir. Mil 
li Güvenlik Konseyi'nin çok yerinde aldığı bir karar ve direk
tifleriyle oluşan bu yasağın şimdilik devamında kesin zaruret 
vardır» şeklinde konuşmuştur.

FAZLASI BEKLENEMEZ

LİKAT-İŞ Sendikası Genel Başkanı Ahmet Kurt özetle 
şunları söylemiştir:

«Toplu sözleşmeleri tek taraflı olarak değiştiren ve yeni
leyen Yüksek Hakem Kurulunun çalışmalarından bu günkünün 
dışında ve üstünde bir şeyler beklemek fazla iyimserlik ve 
hayal olur. Bu Kurum verebileceği her şeyi esasen ortaya koy
maktadır. Ve fazlası da beklenmemelidir. Çünkü, gerek ku
ruluş amaç ve fonksiyonları, gerekse yapısı daha fazlasını 
yapmaya müsail değildir. Bunun içindir ki, esas gaye ve ça
re işi erbabına bırakmaktır. Bunlarda, yıllarını tecrübe ve ça 
lışmalarıyla adeta kariyere ulaşmış ve bu işi meslek düzeyine 
getirmiş olan işçi ve işveren kuruluşların bizzat kendileridir.»
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T Ü R K  M E T A L  İL E  
A A F L I’N IN  
B İR L İK T E  
D Ü Z E N L E D İĞ İ 
“ İŞ Ç İ S A Ğ L IĞ I 
V E  İŞ
G Ü V E N L İĞ İ”
S E M İN E R İ
Y A P IL D I.. .

TÜRK-İŞ'e bağlı TÜRK ME
TAL Sendikası’nın Asya-Ame- 
rika Hür Çalışma Enstitüsü 
(AAFLI) ile ortaklaşa düzenle
diği «İşçi Sağlığı ve İş Güven
liği» seminer Nisan ayı içinde 
Çeşme-Altınyunus’ta yapılmıştır. 
Semineri açan TÜRK METAL 
Sendikası Genel Malî Sekreteri 
Süleyman Erdinç, «İşçi sağlığı 
ve iş güvenliği konusundaki 
ihmaller, şuursuzluklar ve kısa 
cadeli kâr hırsı, işçinin sağlığı
nı ve hayatını artan oranda teh
likeye maruz bıraklığı ve bunun 
sonucu iş kazaları giderek ço
ğaldığı için, bu durum bir nevi 
«Teknolojik cinayet» veya «En
düstriyel kıyım) haline gelmiş
tir» demiştir.

30 İŞYERİ LİDERİ 
KATILDI

Ankara, Kırıkkale, Seydişehir, 
Sakarya, Kocaeli, Eskişehir, 
Bursa, Gebze ve İzmir’den 30 
işyeri Liderinin katıldığı semi
nerde TÜRK METAL Sendikası

SÜLEYMAN ERDİNÇ

HER ŞEYDEN ÖNCE 
GÖREV DEVLETİN

İşçi sağlığının ve işyeri gü
venliğinin çağdaş boyutlarda te
min edilmesi için, işverenlere 
düşen görevler vardır. Devlete 
düşen görevler vardır, sendikala
ra düşen görevler vardır. Her
şeyden önce Devletin, işçi sağ
lığı ve işyeri güvenliği mesele
sini daha etkili bir şekilde ele 
alması yeterli kontrol organla
rının kurulması, işverenlere dü
şen görevlerin kanuni mükelle-

Genel Başkanı Mustafa Özbek 
adına konuşan Süleyman Er
dinç, açış konuşmasında özetle 
şunları söylemiştir:

«—  Birçok işveren, işçi sağ
lığının ve işyeri güvenliğinin 
önemini kavramaktan uzak göJ 
rünmektedir. Kârlarının en kü
çük hesabını yapmakta çok ti
tiz davrananlar, işçinin sağlığıy
la ve hayatıyla ilgili bu son de
rece önemli meselede titizlik 
göstermiyorlar. Halbuki, ekono
mik verimlilik ilkeleri de işçinin 
sağlıklı ve işverenin güvenli 
olmasını gerektirmektedir. İşçi 
sağlığı ve iş güvenliği konusun
daki ihmaller, şuursuzluklar ve 
kısa vadeli kâr hırsı işçinin 
sağlığını ve hayatını artan oran
da tehlikeye, maruz bıraklığı ve

GENEL MALİ SEKRETER

E R D İ N Ç :  
“ İş  k a z a l a r ı  
e n d ü s t r i y e l  
k ı y ı m h a l i n e  

g e l d i . . ”

bunun sonucu iş kazaları gide
rek çoğaldığı için, bu durum 
bir nevi (Teknolojik cinayet) 
veya (Endüstriyel kıyım) haline 
gelmiştir.

SEMİNERE
KATILANLARDAN
BİR
GURUP
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fiyet haline getirmesi icap et
mektedir.

Biz, TÜRK METAL Sendikası 
olarak, meselenin çözümünde 
eğitimin büyük rolünü görerek 
işçi sağlığı işyeri güvenliği 
konusundaki eğitim çalışmala
rını ciddiyetle ve titizlikle yürüt
mekteyiz. Bu seminer, bu çaba
ların bir örneğidir.»

KARGALAR BİLE 
GÜLER__________________

Süleyman Erdinç'ten sonra 
Asya-Amerika Hür Çalışma Ens
titüsü (AAFLI) görevlilerinden 
Nurhan Ülker konuşmuş, AAFLI’- 
nın amacını ve yaptığı hizmetleri 
anlatmıştır.

TÜRK-İŞ Üçüncü Bölge Tem
silcisi Ertuğrul Bulmamış, açılış
ta yaptığı konuşmada, işçileri 
«Mutlu azınlık» olarak niteleyen' 
bazı işverenlerin sözlerini eleşti
rerek, «Buna kargalar bile gül
mektedir. Bugün Türkiye’de 25 
bin işçi asgari ücretle çalışmak
tadır. Bunun neresi mut
lu azınlıktır? Bunu söyleyenler 
büyük bir yanılgıya düşmüşler
dir. Bu işverenler eski kafa ya
pılarından sıyrılmalıdırlar» de
miştir.

Bu arada, TÜRK METAL Sen
dikası Ege Bölgesi ve İzmir 
Merkez Şubesi Başkanı İsmail 
Hakkı Süren, izmir'li Gazeteci 
Akın Kıvanç'a, TÜRK METAL 
Sendikası'nın bir «Şükran Plâ
ket ve Belgesini» vermiştir.

K Ö Y Y O L - İ Ş  
S E N D İ K A S I ’ N I N  
G E N E L  M E R K E Z  
Y Ö N E T İ M  K U R U L U  
T O P L A N D I

SENDİKA BAŞKANI SEÇER, 
«YÜKSEK HAKEM KURULU'NUN 
AYNI İŞKOLUNDA ÇALIŞAN VE 
AYNI İŞİ YAPAN İŞÇİLER 
ARASINDA ÜCRET FARKI 
YARATTIĞINI» ÖNE SÜRDÜ

TÜRK-İŞ'e bağlı KÖYYOL-ÎŞ Sendikası Genel 
Yönetim Kurulu Ankara'da toplanmıştır.

Merkez

Toplantıyı bir konuşmayla açan KÖYYOL-İŞ Sendikası 
Genel Başkanı Mahir Seçer «Yüksek Hakem Kurulu’nun ge 
çen sözleşme döneminde kendi ilkelerine bile ters düşerek, 
aynı işkolunda bulunan ve aynı işi yapan işçiler arasında 
ücret farklılıkları yarattığını» öne sürmüş, «Ücretler arasın
daki bu farklılıkların sosyal adaletin ve sosya barışın zede
lenmesine neden olduğunu» söylemiştir.

Ücret adaletinin sağlanması için tüm yasal yollara baş
vuracaklarını» belirten Seçer, eşit işe eşit ücret ilkesiyle YSE  
ve Toprak İskan İşçilerine uygulanan üvey evlât muamelesine 
son verilmesi gerekir» demiştir.

AET TARIM ÜRÜNLERİ FİYAT ARTISINI YÜZDE 10,5 OLARAK 
BENİMSİYOR

BRÜKSEL —  Avrupa Ekonomik Toplulu- 
âu (AET) içinde tarım ürünleri fiyatlarının  
% 10,5 oranında artırılmasını öngören söz
leşme tasarısının görüşülmesine geçilmiş
tir. Ingilterenin karşı çıktığı, Yunanistan 
ve Danimarka'nın çekimser kaldığı artış  
oranının öteki üye ülkelerce benimsendiği 
öğrenilmiştir.

Ayrıca Yunanistan ile Danimarka tem 
silcileri söz konusu artış oranını benimse
mekle birlikte oylamaya katılmayacaklarını 
hatırlatmışlardır. Bu durumda, sözleşme ta 
sarısının, üyelerin büyük çoğunluğu tarafın
dan kabul edilmesi beklenmektedir.
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®  SOSYAL GÜVENLİK 
BAKANI ŞİDEf 
«SOSYAL GÜVENLİK 
ALANINDA 2000 
YILINI HEDEFLEYEN 
ANA PLANIN 
HAZIRLIKLARINA 
BAŞLANDIĞINI» 
AÇIKLADI 

@ ŞİDE, SSK'NIN 1931 
YILI GELİRLERİNİN 
BİR ÖNCEKİ YILA 
ORANLA YÜZDE 62 
ARTARAK 162 
MİLYAR LİRAYA 
YÜKSELDİĞİNİ 
BİLDİRDİ 

®  SOSYAL GÜVENLİK 
BAKANI, KURUMUN 
23,9 MİLYAR LİRA 
PRİM ALACAĞI 
BULUNDUĞUNU 
BELİRTTİ.

Sosyal Güvenlik Bakanı S a 
dık Şide, «Sosyal Güvenlikde, 
2000 ylını hedef alan ana plan 
hazırlıklarına başlanmıştır. Bu
nunla kurumun önemli sorun
larını bugünden ele almak ve
18 yıllık dönem içinde kısa, or
ta ve uzun vadeli programlara 
bağlamak amaçlanmaktadır» 
demiştir.

Sosyal Sigortalar Kurumu'nun 
37. Genel Kurulu Ankara"da 
toplanmıştır. Genel Kurul top
lantısını bir konuşmayla açan 
Sosyal Güvenlik Bakanı Sadık 
Şide, Kurumun mali durumu 
hakkında bilgi vermiş, «SSK'nın
1981 yılı gelirlerinin, bir önceki 
yıla oranla yüzde 62 artarak, 
162 milyar 230 milyon liraya 
yükseldiğini» söylemiştir.

PRİM ALACAKLARI
Şide, «1980 yılında devralınan 

işveren prim borçları ile 1981 
yılında prim tahakkuklarında 
yapılan tahsilatın 125 milyar 
109 milyon lira olduğunu, buna 
rağmen SSK'nın 23.9 milyar li
raya ulaşan prim alacağı bulun
duğunu» belirtmiştir.

Sosyal Güvenlik Bakanı S a 
dık Şide konuşmasında Bakan
lığının hazırladığı Kanun taslak
ları üzerinde de durmuş, «Sos

yal Sigortalar Kanunu Taslağı, 
hizmetlerin birleştirilmesine da
ir Kanun, Sosyal Sigortalar Ku
rumu Kuruluş Kanunu taslakla
rının üzerindeki çalışmaların 
tamamlandığını ve kısa bir sü
re sonra Bakanlar Kuruluna 
sunulacağını» açıklamıştır.

YURT DIŞINDAKİ İŞÇİLER

Şide, yurt dışında çalışan iş
çilerin sorunlarına da değinmiş, 
özetle şöyle devam etmiştir.

SSK
GEN EL
KURULUNA
KATILAN
D ELEG ELER
ANITKABİRİ DE
ZİYARET
ETTİLER...

SOSYAL
GÜVENLİK
BAKANI
ŞİDE,
ANITKABİR
Ö ZEL
DEFTERİNİ
YAZARKEN.
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GEN EL
KURUL
SADIK

ŞİDE'NİN
AÇIŞ

KONUŞMASIYLA
BAŞLADI...

«Yurtdışında yaklaşık 20 ül
kede çalışmakta olan işçilerimi
zin ve bunların hak sahibi sı
fatıyla aile fertlerinin toplam 
sayıları 4,5 milyonu bulmakta
dır. Bu 20 ülkeden sadece 12 si 
ile sosyal güvenlik sözleşmesi 
yapılmıştır. Hükümetimizin gö
reve başladığı günden itibaren, 
bunların yarısı yenilenmiş, iyi
leştirilmiş ve günümüz şartları
na uygun hale getirilmiştir. Di
ğer kısmı için de aynı çalışma 
hazırlıklarına devam edilmekte
dir .

Başbakanımızın başkanlığında 
15 Bakandan oluşan Yurtdışı 
işçi Sorunları Yüksek Koordinas
yon Kurulu çalışmalarına baş
lamış bulunmaktadır.

Bugüne kadar Bakanlıklarara- 
s; Yurtdışı İşçi Sorunları Koor
dinasyon Kurulu, Sosyal İşler 
Koordinasyon Kurulu şeklinde 
dağınık ve etkili olmaktan uzak 
çalışmalar yerine ilk defa Baş
bakanın başkanlığında toplanan 
bu yüksek kurul, yurtdışındaki 
çalışanlarımızın bütün sorunla
rını ele almış bulunmaktadır.

Bu çalışmalara paralel olarak 
Bakanlığımız ve SSK Genel Mü
dürlüğü, Yurtdışında çalışan  
vatandaşlarımızın sosyal güven
lik sorunlarını çözümlemek için 
azami gayret sarfetmektedir.

TARIMDA ÇALIŞANLARIN 
SOSYAL GÜVENLİĞİ

Sosyal Güvenlik Bakanı Sadık 
Şide, daha sonra, tarımda çalı
şanların sosyal güvenlik kapsa

mına alınmaları için yapılan ça
lışmaları anlatmış, «Yeni mev
zuatına ve hüviyetine kavuştu
rulmuş bulunan Sosyat Güvenlik 
Kurulu, yapmakta olduğu verim
li ve aralıksız çalışmalar sonu
cu, tarımda çalışanların sosyal 
güvenliği konusunda ilk tarihi 
belge olan, tasarı taslağını ka
bul etmiştir. Bakanlığımız bu 
metni, yasa hazırlama sistemi 
içinde tasarı haline getirecek, 
çalışmalarını tamamladığında 
Başbakanlığa sunacaktır» de
miştir.

OLUMLU ADIMLAR

Şide konuşmasını, daha son
ra özetle şöyle sürdürmüştür:

«Milyonlarca vatandaşımızın 
geleceğinin tek umudu olan bu 
kuruluşumuzun Milletimize uzun 
/ıllar yararlı hizmetler verebilme
sinin ön şartının, Kurumun mali 
bünyesinin güçlendirilmesi oldu
ğu gözönünde tutularak, bu 
yönde öncelikli çalışmalar ya
pılmıştır. Bugün şu hususu hu
zurlarınızda gönül rahatlığı ile 
ifade edebilirim ki, geçtiğimiz
19 ay içinde bu yönde atılan 
adımlar çok olumlu sonuçlar 
vermiştir ve SSK'nın mali duru
mu düze çıkmıştır. Sosyal S i
gortalar Kurumunun geleceğin
den artık hiç kimse kuşku duy
mamalıdır.

SAĞLIK HİZMETLER!

SSK, sigortalılar ve bakmak
la yükümlü bulundukları eş, ço

cuk, ana ve babaları ile Ku
rumdan aylık alanlardan oluşan 
ve yaklaşık 15 milyon vatanda
şımıza sağlık hizmeti vermek
le yükümlü bulunmaktadır. Ayrı
ca, yurtdışında bulunan bir 
milyona yakın işçimizin Türki
ye’de oturan iki milyon 550 bin 
civarındaki eş, çocuk, ana ve 
babalarına da bu hizmet götü
rülmektedir. 1981 yılında hizme
te giren1 ünitelerle birlikte SSK  
nın yataklı tesis sayısı 76'ya 
yatak kapasitesi de 18 bin 690 
a ulaşmıştır. Sağlık hizmetlerin
de ülkemizin karşı karşıya bu
lunduğu en büyük sorun kuşku
suz Sosyal Sigortalar Kurumu
nun sağlık hizmetlerini de ö- 
nemli ölçüde etkilemektedir.

Aylıkların bağlanmasında bu 
gecikmelerden dolayı sigortalı
ların güç müzayakaya düşme
mesi için yeni bir avans uygula
masına geçilmiştir. Dosyasında
ki bilgi ve belgelere göre ay
lık bağlama şartlarının yüzde 50 
sini haiz olduğu tesbit olunan 
sigortalıya talepleri halinde a- 
vans verilmektedir.

BİLGİ İŞLEM 
MERKEZİ TAKVİYE 
EDİLİYOR

Sigortalılık süresi ve prim ö- 
deme gün sayısının tesbitinde 
ilgililerin işverenlerce düzenle
nip onaylanmış belgeleri geçerli 
sayılmaktadır. Konunun kesin 
bir çözüme kavuşturulması için 
de Kurum elektronik bilgi iş
lem merkezi, gerek personel, 
gerekse bilgi işlem makineleri 
yönünden takviye edilmiştir. Kı
sa zamanda 70 adet bilgi kayıt 
makinesi hizmete sokulacaktır. 
Giderek bu makine sayısı 110 a 
çıkarılacaktır. Sosyal Sigortalar 
Kurumunun bütün emekli aylık
larını gecikmeyle bağladığını 
düşünmek yanlış olur. Başvu
ranların yüzde 80 i makul bir 
süre içinde aylıklarını alabil
mektedirler. Amacımız bu konu
da hiçbir gecikmeye ve haklı 
şikâyete yol açmayacak aylık 
bağlama sistemini Sosyal Sigor
talar Kurumuna kazandırmakta
dır.»
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SSK KONUTLARI

Sosyal Güvenlik Bakanı S a 
dık Şide, konuşmasının son bö" 
lümünde de Kurumun izlediği 
konut edindirme politikasına 
değinmiştir. Şide, Kurumun yap
tırdığı konut sayısının 210 bine 
ulaştığını, bugün konut kredisi
nin de 53 milyar lirayı aştığını 
söylemiştir. SSK'nın sigortalı iş
çilerle, emekli ve yurtdışındaki 
işçiler için halen 859 kooperatife 
ait 60 bin 211 konuta kredi im
kanı sağladığını belirten Şide, 
bu konutlardan 30 binin 1982 
yılı içinde tamamlanarak hak 
sahiplerine tesilim edileceğini 
anlatmıştır. Sosyal Güvenlik Ba
kanı Sadık Şide, konuşmasını 
özetle şöyle tamamlamıştır:

«Milyonlarca insanımızın ihti
yaç duyduğu Sosyal güvenlik 
hizmetlerinin en büyüğünü ve
ren Sosyal Sigortalar Kurumu, 
bunca gayret ve çalışmaya rağ
men pek çok eksiği ve haklı e- 
leştiriyi hak eder mahiyette ku
surları vardır. Ancak, bu eksik 
ve gediğin sayısı 19 ay önce
ye göre çok daha azdır, gide
rek daha da azalacak ve asgari 
seviyeye inecektir. Bundan kim- 
senin kuşkusu olmamalıdır.

Amacımız, sigortalılarımıza 
hizmetin en iyisini ve en güze
lini vermektir.»

ÖZEL SEKTÖRE PRİM 
ORANINDA FİNANSMAN

Türkiye İşveren Sendikaları 
Konfederasyonu Genel Sekrete
ri Rafet İbrahimoğlu «Kurum 
gelirlerinin daha verimli çalış
tırılması gerektiğini» belirterek, 
«özel sektöre, Kuruma ödediği 
prim oranında finansman kay
nağı sağlanmasını istemiştir.

Rafet İbrahimoğlu, konuşma
sını özetle şöyle sürdürmüştür:

«Kurumun gelir gider muvaze
nesini daha sağlam temeller ü- 
zerine bina etmesi ve gelirleri
ni daha tatminkâr bir düzeye 
çıkarması tabiatı ile Kurum 
fonlarının daha verimli bir şe
kilde işletilmesini de gerekli 
kılmaktadır. Çalışma Raporun
da 1981 yılı Plasman yekûnu

nun yüzde 11.52 si oranında bir 
gelir sağladığı ifade edilmiştir. 
Bu oran 1980 yılına ait yüzde 
8.94 nisbetine nazaran yüksek
tir. Fakat kanaatimize göre ye
terli değildir. Ülkemizde tasar
ruflara en yüksek gelirin sağlan
dığı bir dönemde Kurumun mil
yonlarca liralık fonlarından bu 
kadar cüz'i bir gelir elde etme
si tasvip olunamaz.

Kaldı ki Kurum fonlarının ö- 
nemli bir kısmı düşük faizli 
Devlet Yatırım Bankası tahville
ri yoluyla verimli faaliyetler gös
terebildiklerini iddia edemiyece- 
ğimiz kamu iktisadi kuruluşları
na aktarılmıştır. Böyle bir tu
tum sağlam bir ekonomik me- 
tod oimadığı gibi adalet ölçüle
rine de uymamaktadır. Çünkü 
özel sektör Soüyal Sigortalar

G EN EL  
KURULDA,
İŞÇİ
KESİMİNİN 
VE TÜRK-İŞ'İN 
GÖRÜŞLERİNİ 
GEN EL
TEŞKİLATLANDIRMA
SEKRETERİ
ORHAN
ERÇELİK
DİLE
GETİRDİ

GEN EL
KURULA
KATILAN
BAKANLAR
VE
DELEGELERDEN
BAZILARI

İŞÇİ
KESİMİNİ
TEMSİLEN
GEN EL
KURULA
KATILAN
İŞÇİ
DELEGELERİ
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Kurumuna bir misli daha fazla 
prim ödemektedir. O halde da
ha rantabl çalıştığı münaka
şa edilemiyecek olan özel sek
töre Kuruma ödediği prim ora
nında finansman kaynağı sağ
lanmalıdır.»

TÜRK-İŞ'İN
GÖRÜŞLERİ

TÜRK-İŞ Teşkilatlandırma Ge
nel Sekreteri Orhan Erçelik, 
Türkiye'de 3 milyon 300 bin do
layında işsiz bulunduğunu bil
dirmiş, «Sıkı Para Politikası, 
yatırımları durdurarak, ya da 
yavaşlatarak sürdürüldüğü tak
dirde, yılda 400 bin civarında 
insanımızın işgücü piyasasına 
katıldığı da düşünülürse, işsiz
lik sorununu çözümsüz hale ge
tirebilir» demiştir.

SSK Genel Kurulu'nda TÜRK- 
İŞ adına bir konuşma yapan 
Erçelik, «Sosyal Güvenlik Kuru
luşlarının zaman geçirilmeden 
bir çatı altında toplanmasını» 
istemiş, «Kurumun mali gücünü 
oluşturan primlerin hızlı şekil
de tahsil edilmesi gerektiğini» 
söylemiştir.

İSSİZLİK SİGORTASI 
GERÇEKLEŞTİRİLMELİ

Erçelik, «Kurum fonlarının 
tahvil yerine direkt ve rizikosuz 
yatırı malanlarına sevkedilmesi- 
ni, bu amaçla gerekli yasal dü
zenlemelere gidilmesini önermiş, 
özetle şöyle devam etmiştir.

«Günümüzde iş sahibi olmak 
önemli bir sorundur. En az bu
nun kadar önemli bir sorun da 
iş sahibi bir kimsenin iradesi 
dışında işsiz kalmasıdır. Sosyal 
sorunların da önemli bir nedeni
ni teşkil eden bu soruna de-< 
mokratik toplumlar işsizlik si
gortası sistemi ile çözüm getir
mişlerdir.

işsizlik Sigortası sokaktaki 
her işsize maaş bağlamak de
ğildir. Belli bir süre çalışıp, be
lirli oranda prim ödeyerek oluş 
turulan fondan işsiz kalma ha
linde belli bir maddi destek sağ
lama olayıdır, işsizlik Sigortası.

Tıpkı Hastalık Sigortası gibi 
bir sigorta konusudur.

İşsizlik sigortasının bir is
tihdam konusu olmadığı da dik
kate alınırsa, sigortacılıkta uz
manlaşmış bir kuruluş olan SSK  
nın işsizlik sigortası konusunu 
üstlenmesi gerekir.

Edindiğimiz bilgilere göre, ça
lışma Bakanlığı ile İş ve İşçi 
Bulma Kurumu içinde başlatılan 
işsizlik sigortası çalışmaları SSK  
ya devredilmeli ve hızlandırılma
lıdır.

SSK1 DA YÖNETİME 
KATILMA GÖZDEN 
GEÇİRİLMELİ

506 sayılı Yasa'da yapılan 
son değişikliğin getirdiği önem
li bir sonuç da Kurum'un Yö
netim Kurulu ile ilgili düzenle
mesidir.

Başlangıçta da ifade ettiğim 
üzere, Kuruluş Yasamızın 1 'inci 
maddesi idari ve mali bakımdan 
bağımsızlık ilkesini benimse 
miştir Bu açıdan bakıldığında 
Kurum yönetiminde Kurum'a 
hayatiyet veren kesimlerin ağır
lık taşıması gerekir.

Ayrıca Endüstriel Demokrasi
nin bir gereği olarak TÜRK-IŞ 
her alanda yönetime katılmayı 
temel bir görüş olarak savuna 
gelmektedir. Oysa ki, bahse 
konu değişiklik, Kurum Yöneti
minde seçimle gelen temsilcile
rin ağırlığını atama yoluyla ge
lenlere devretme sonucunu ver
miştir.

Bir tartışma konusu olmaktan 
henüz kurtulamayan Genel Ku
rulun İsrar yetkisi de eklenince, 
Kurum yönetimi orta ve uzun 
vadede siyasi iktidarların tü
müyle insiyatifine bırakılmış o- 
lacaktır.

Devletin maddi bir katkısının 
bulunmadığı, Devletin idari ve 
mali açıdan bağımsız bir Ku 
rum olarak nitelendiği SSK'nin 
böyle bir dezenlemeyi haklı 
gösterecek bir gerekçesini dü
şünemiyoruz. Bu önemli konu
nun bir kere daha gözden geçi
rilmesini talep ediyoruz.»

SSK Yönetim Kurulu Üyelikle
rine işçi kesiminden Enver TOÇ- 
OGLU, işveren kesiminden ise 
Kemal KADIOGLU seçilmiştir.

Başbakan 
Ulusu,
Türk-Iş
İcra
Kurulu
ile
bir
görüşme
yaptı
•

14 B A K A N IN  Y E  
Ü ST D Ü Z E Y D E  
B Ü R O K R A T LA R IN  
D A  K A T IL D IĞ I 
TO P LA N TID A , 
T Ü R K -İS ’İN  
Ö N E R İL E R İ 
E L E  A L IN D I
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Başbakan Bülend Ulusu 7 Mayıs günü, Baş
bakanlıkta düzenlenen toplantıda, TÜRK-İŞ İcra 
Kurulu ile görüştü.

Başbakan Bülend Ulusu toplantıda yaptığı 
konuşmada «Toplu sözleşme sisteminden inhiraf 
edilmesi hiçbir şekilde düşünülemez» dedi. Ulusu, 
•asgari ücret konusuna da değinerek asgari ücre
tin pazarlık konusu bir ücret olmadığını belirtti 
ve 12 bin 500 liraya çıkartılması halinde bütçeye 
70 milyar lira yük getireceğini söyledi.

12 Eylülden sonra sağlanan huzur ortamında 
yurtsever işçilerimizin gayret ve fedakarlıklarımın 
ekonominin süratle verimli hale gelmesinde en 
önemli faktörlerden biri olduğunu kaydeden Ulusu, 
Yüksek Hakem Kurulu’nun kurulmasındaki amacın 
işçilerin toplu iş sözleşmesiz kalmalarını önlemek 
ve milli gelirden sosyal adalet ilkelerine göre ye
terli payı almalarını sağlamak olduğunu ifade et
tikten sonra şunları söyledi:

«Ücretlerin ve çalışma şartlarının, sağlıklı bir 
sosyal politika sistemi içinde, işçi ve işverenleri
mizin biraraya gelerek serbest iradeleriyle akde
decekleri toplu iş sözleşmeleri yoluyla tesbit edil
mesi başlıca gayemizdir. Toplu iş sözleşmesi s is
teminden inhiraf edilmesi hiç bir şekilde düşünüle
mez.»

Başbakan Bülend Ulusu daha sonra asgari 
ücret konusuna değindi. Ulusu, asgari ücretin pa
zarlık konusu bir ücret olmadığını, iş kanununa 
göre bilimsel, objektif ve güvenilir ölçülerle tesbit 
edilmesi gereken bir taban ücret olduğunu ifade 
ederek «Bunun yetersizliğinden söz edilirken eko
nomiye getireceği yükün olumsuz yöndeki etkile
rini de gözden uzak tutmamak gerekir. Örneğin

asgari ücretin 10 bin liradan 12 bin 500 liraya ç ı
karılmasının, bütçeye getireceği ek yük, 70 mil
yar liradır. Bu durum kaynaklarımızın sınırlı olma
sı nedeniyle yatırımların bu miktar azalmasını ve 
istihdam hacminin daralmasını ve dolayısı ile iş
sizliğin artmasına neden olacaktır» dedi.

Başbakan Ulusu, konuşmasının bundan son
raki bölümünde de işçilerin ödenmemiş kıdem taz
minatlarına, kıdem tazminatı fonuna işçi çıkarma 
yasağı konusuna, sosyal güvenlik konusuna ve 
yurt dışındaki işçilerin meselelerine değindi.

Başbakan Bülend Ulusu'nun, İbrahim Denizci
er Başkanlığındaki TÜRK-İŞ yetkilileri île yaptığı 
toplantıya, Devlet Bakanı Mehmet Özgüneş ile iç
işleri, Ticaret, Maliye, Milli Eğitim, Sosyal Güven
lik, Enerji ve Tabii Kaynaklar, Gümrük ve Tekel, 
Çalışma ve İmar ve İskan Bakanları da katıldılar.

Ulusu'dan sonra TÜRK-İŞ Genel Başkanı İb
rahim Denizcier de bir konuşma yaparak TÜRK- 
İŞ’in teklif paketini hükümete sundu.

TÜRK-iŞ’in hükümete sunduğu teklifler arasın
da, asgari ücretin 7,5 katı olarak hesaplanan kı
dem tazminatı üzerindeki sınırlamaların kaldırıl
ması. SSK. bünyesinde kıdem tazminatı fonu kurul
ması, işveren sorumluluğundaki kıdem tazminatı
nın devlete sigorta ettirilmesi sonucuna varacak 
yasal düzenlemelere gidilmesinden kaçınılması, 
istifa halinde ve işten çıkarma halinde de işçilere 
kıdem tazminatı ödenmesi, işsizlik sigortası yasa
sının çıkartılması, kamu kesiminde işçilerin yöne
time katılmasının sağlanması, Yüksek Hakem Ku- 
rulu'nun artışları karşısında orta sınıfların korun
ması için sosyal tedbirlere ağırlık verilmesi, işçi 
ve memur emeklileri arasındaki statü farkının gi
derilmesi gibi konular yer aldı.

TÜRK-İŞ İCRA 
KURULU ÜYELERİ 
İLE YAPILANI 
SON TOPLANTIDA, 
TÜRK-İŞ'İN DİLEKLERİNİ 
DİNLEYEN BAŞBAKAN 
BÜLEND ULUSU 
(TOPLU SÖZLEŞME 
SİSTEMİNDEN 
İNHİRAF EDİLMESİ 
HİÇBİR ŞEKİLDE 
DÜŞÜNÜLEMEZ»
DEDİ...
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I O  M A Y I S ,  T Ü R K İ Y E ' D E  
S A K A T L A R  G Ü N Ü  İ L Â N  E D İ L D İ . . .

Türkiye Sakatlar Haftasının açılış töreninde Başbakan ULUSU'da bir konuşma yaptı.

ULUSU:
“ Sakatlarımızın 
topluma 
kazandırılması 
için üzerimize 
düşeni
yapacağız..”

TÖRENDE BİR KONUŞMA 
YAPAN 
SİDE,
«SAKATLARLA 
İLGİLİ
DERNEKLERİN 
BİR VAKIF 
ALTINDA 
TOPLANACA
ĞINI»
SÖYLEDİ...

AKATLAR Haftası'nın açıiışı nedeniyle 
^-^TÜRK-İŞ'te düzenlenene törende konuşan 

Başbakan Bülend Ulusu «Sakatlarımızın topluma 
kazandırılması ile ilgili insanlık ödevini yerine ge
tirmek bakımından üzerimize düşen görevler ek
siksiz olarak yapılacaktır» dedi.

Bazı Bakanlar ile Ankara Valisi'nin de hazır 
bulunduğu törende Başbakan Bülend Ulusu daha 
sonra şunları söyledi:

«Birleşmiş Milletler Genel Kurulu'nun 1981 
yılını uluslararası sakatlar yılı olarak kabul etme
siyle ilgili kararında (Genel Kurulun Birleşmiş Mil
letler Yasası'nda yer alan insan hakları ve temeı 
hürriyetler, barış, insan haysiyeti ve şerefinin sağ* 
lanması ilkelerine olan derin bağlılığı bir kere da
ha teyit edilmekte ve uluslararsı sakatlar yılının 
altında yatan ana fikrin tam iştirak olduğu) kay
dedilmektedir.

Tam iştirak kavramından, sakat insanların 
günlük hayatın sosyal, ekonomik, kültürel, politik 
ve sair yönlerine tam olarak katılmalarını sağla-1 
yacak tedbirlerin alınması anlaşılmaktadır.

Sayın Devlet Başkanımızır. 26 Aralık 1980 ta
lar yılı faaliyetleri, gösterilen gayretlerle iyi biı* 
rihindeki beyanatı ile başlayan Türkiye'deki sakat-

SAKATLAR
HAFTASI

DOLAYISIYLA
GÖRMEYEN

ÖĞRENCİLER
BİR

KONSER
VERDİLER
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yola girmiştir. Bu çalışmalarla, henüz sakat va
tandaşlarımıza ihtiyaçları düzeyinde hizmet götü
rüldüğünü belirtmek mümkün olmasa da, iyi bir 
başlangıç yapıldığını, sakatlarımızla ilgili sorun
ların teşhisinde ve çözüm yolları bulunmasında 
önemli adımlar atıldığını söylemek mümkündür. 
Hükümetimizin bu çalışmaları yakından izlediğini, 
yasal düzenlemelerle desteklediğini biliyorsunuz. 
Bu çalışmalar 10 yıl devam edecek olan sakatlar
la ilgili faaliyetin güzel ve ümit verici bağlangıcı- 
dır.

Uluslararası sakatlar yılı münasebetiyle, Bir
leşmiş Milletler Genel Kurulu'nun amaca ulaşa
bilmek için önerdiği tedbirler arasında ((sakatlar 
için ulusal bir gün ilân edilmesi) de yer almakta
dır.

Bu nedenle, Sakatları Koruma Milli Koordi
nasyon Kurulunun 10 Mayıs gününü, Türkiye S a 
katlar Günü olarak ilân etmesini uygun görmüş 
bulunuyoruz. Bugünü takip eden hafta ise bütü
nüyle sakatlarımızın sorunlarına ayrılarak ve sa 
katlar haftası olarak değerlendirilecektir.»

ŞİDE'NİN KONUŞMASI____________________
Türkiye Sakatlar Haftasının başlaması dola

yısıyla düzenlenen törende Sosyal Güvenlik Baka
nı Sadık Şide, sakatlarla ilgili derneklerin bir va
kıf altında toplanmaya başladıklarını bildirdi.

Şide konuşmasında haftanın bundan sonraki 
yıllarda giderek daha yararlı bir hale getirileceğini 
belirterek şunları söyledi:

«Sayın Devlet Başkanımızın 26 Aralık 1980 ta
rihli beyanatı ve az evvel Sayın Başbakanımızın 
tep birlikte dinlediğimiz beyanatı bizim bundan 
sonraki çalışmaarımızın temelini teşkil edecek 
direktifler olacaktır.

Bu yıl geçireceğimiz tecrübe, önümüzdeki yıl
larda daha iyi çalışmamıza sebep olacaktır. Bu 
yıl, aynı zamanda sakatlar derneklerinin bir vakıf 
altında derlenip toplanması, bizatihi sakatın ken
di samimi arzusunun böylece yerine getirilmesine 
de sahne olacak önemli bir gündür.»

EGE'NİN KONUŞMASI

Uluslararası Sakatlar Yılı Milli Koordinasyon 
Kurulu ve Sakatları Koruma Milli Koordinasyon 
Kurulu Teknik Komite Başkanı Prof. Dr. Rıdvan 
Ege de; kişinin sakat olmasında toplumun gele
neklerinin sosyal ve ekonomik koşulların payı ol
duğunu bildirmiş «Bunlara seyirci kalmak hiçbir 
sosyal devlet anlayışında mümkün değildir» şek
linde konuşmuştur.

Ege; sakatın sosyo-ekonomik durumunun dü
zenlenmesi için 1475 sayılı Kanundaki 25. Madde
nin değiştirilmesini, 657 sayılı Kanunla ilgili Yö
netmeliğin sakatlara yönelik bölümünün biran ön
ce çıkarılmasını istedi.

Prof. Dr. Rıdvan Ege, gelir vergisiyle ilgili 
olarak yayınlanan bir yönetmelikteki aksaklık ne
deniyle 25 bin kişinin mağdur olduğunu ve bunun 
vakit geçirilmeksizin düzeltilmesi dileğinde bu- 
Junmuştur.

M TA  E N S T İT Ü S Ü N D E  
B A Z I İS Ç İL E R  

M EM U R  Y A P IL IY O R

•  MEMUR OLMAK İSTEM EYEN İŞÇİLERİN İŞ 
AKİDLERİNE SON VERİLİYOR

•  MTA-İŞ SENDİKASININ MÜDAHALESİ İLE  
İŞLERİNE SON VERİLEN İŞÇİLERİN İŞE 
İADESİ SAĞLANDI

TÜRK-Ş'e bağlı Maden Tetkik ve Arama İş- 
şileri Sendikası (MTA-İŞ) Genel Başkanı Bar 
hattın Pınar, MTA'da bazı işçilerin memurluğa 
geçirilmeye zorlandığını açıkladı. Pınar açıkla
masında, memur olmak istemeyen işçilerin iş̂  
lerine son verildiğini, ancak, MTA-İŞ Sendikası
nın ilgili yerlere yaptığı başvurular sonunda bu 
işçilerin işlerine iadesinin sağlandığını belirtti.

Yüksek Hakem Kurulu tarafından imzalanan 
toplu iş sözleşmesinde bulunan bir maddenin, 
toplu sözleşme dönemi içinde hiçbir işçinin 
memurluğa geçirilmeyeceğine ilişkin hüküm ta
şıdığını ifade eden Bahattin Pınar, MTA Direk
törlüğünün bu maddeye rağmen, 700 civarında 
işçiyi memurluğa zorladığını bildirdi.

Konu ile ilgili bir açıklama yapan MTA-İŞ 
Sendikası Genel Başkanı Bahattin Pınar özetle 
şunları söyledi:

«Bu haksız ve kanunsuz uygulamaya bir 
son vermek için MTA-İŞ Sendikası olarak üst 
kuruluşumuz TÜRK-İŞ'e, Çalışma Bakanlığına, 
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığına, Bölge 
Çalışma Müdürlüğüne ve Yüksek Hakem Kuru
luna gerekli başvuruları yaptık.

MTA işvereni, toplu sözleşmede aksine bir 
hüküm olmasına rağmen, işçilikten memurluğa 
geçmeyi kabul ederek dilekçe veren işçiye bir
şey yapmıyor, işçilikte kalmak isteyeni ise de
ğişik bölgelere tayin ediliyor veya işten ayrıl
maya zorluyor. Bu durumda, ilgili yerlere yapı
lan başvurularda konu dile getirilmiştir.»

Daha sonra, sendikanın konu ile ilgili baş
vurusu Çalışma Bakanlığı Ankara Bölge Çalışma 
Müdürlüğünde değerlendirilerek, memur olmak 
istemedikleri için işlerine son verilen işçilerin 
işe iadesi gerçekleştirilmiştir.
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O N İ K İ N C İ  
B Ü Y Ü K  K O N G R E

"W r urdumuzun en büyük işçi kuruluşu TÜRK- 
İŞ'in 12. Genel Kurulu içinde bulunduğu- 

muz Mayıs ayı içinde çalışmalarını tamamlaya
cak, yeni yöneticilerini seçecek ve Türkiye'nin 
çalışma hayatındaki etkinliğini sürdürüp gide
cektir. Unutulmaması gereken nokta, 30 yıllık 
şerefli mazisi nice 30 yıllara namzet sağlam ya
pısı ile TÜRK-İŞ'in işçilerimizin olduğu kadar 
kurulması düşünülen demokrasimizin Türkiye'de
ki dar ve sabit gelirliler için TÜRK-İŞ'in bîr te
minat müessesesi olduğudur. TÜRK-İŞ, kendi 
ana tüzüğünde açıkça yer aldığı üzere insan 
haklarına saygılı, Atatürk ideallerine bağlı, ko
münizme ,faşizme, yoksulluğa ve cehalete karşı 
mücadele veren bir kuruluştur. TÜRK-İŞ kendi 
bünyesi içinde sendika içi demokrasi örneğini 
uzun yıllardır veregelmiş, yönetiminde sağlam ve 
istikrarlı bir tutumu sürekli benimsemiş, Anatüzü- 
ğün çizdiği ve Türkiye’nin geleceği için de önemi 
herkesçe bilinen yoldan bir an bile sapmamış or
dumuzdan sonra en büyük organize güç olma 
vasfını sürdürebilmiş tek teşkilatımızdır.

TÜRK-iŞ'in 12. Genel Kuru! öncesi kamuoyu
nun büyük ilgisini toplaması yurt içinde ve yurt 
dışında sürekli izlenir, davranışı takip ediür bir 
kuruluş hüviyetinde olması boşuna değildir. TÜRK- 
İŞ'i eleştirenler, ya da övenler TÜRK-İŞ yönetimi
ni beğenenler, beğenmeyenler hiç şüphesiz ola
caktır. Önemli olan, TÜRK-İŞ'in yönetim kadro
sundaki kişilerin vatansever tutumu işçi meselele
rini ulusun bütün meseleleriyle iç içe düşünme
leri ve eskimiş bir srnıf savaşı yerine sınıflatma
sında denge ve barışı isteyen davranışlarıdır. 
rÜRK-İŞ Yönetimini şerefle temsil eden bir büyük 
insan Genel Başkan İbrahim DENİZCİER bu kong
rede görevini bir başka arkadaşına devretmekte
dir. TÜRK-İŞ yönetiminde başarılı hizmetleri gö
rülen arkadaşlarımızm bazıları hizmete yeniden 
talip olmakta, bazıları ise görevlerini başka ar
kadaşlarına terketme kararlılığı içinde bulunmak

tadırlar. Hiç şüphesiz bu konuda son sözü İşçi 
Parlamentosu hüviyetini taşıyan TÜRK-İŞ Gene! 
Kurulu söyleyecektir. Gene! Kurula katılan dele
geler bir hafta boyunca yapılan eleştirileri ciddi
yetle dinleyecekler, bu eleştirilere verilen cevapla
rı değerlendirecekler, sonucunda Türkiye’de çalı
şan işçileri yoksul ve dar gelirlileri hatta toplu-* 
mun bütün kesimlerinin özlemlerini cevaplandırma
ya çalışan bu uğurda mücadele verecek olan ar
kadaşlarını seçimle işbaşına getireceklerdir. TÜRK- 
iŞ ’in unutulmaz lideri ölümsüz insan Seyfi De
mirsoy, bu genel kurul dolayısıyla bir defa daha 
rahmet ve şükranla anılacak, TÜRK-İŞ'e emeği 
geçen eski liderler takdirle karşılanacaklar ve 
camia içindeki disiplinli, karşılıklı sevgi ve 
saygıya dayanan anlayış havası, demokratik tar
tışmalara rağmen yemden hakim kılınacak ve 
Türkiye'nin aydınlık yarınlarına TÜRK-İŞ Genel 
Kurulu ışık tutacaktır. Her gene! kurul doSayı- 
sıyEa hazırlanan ve yayınlanan Çalışma, Raporları 
bir doküman mahiyetinde elden ele dolaşacak, 
üniversitelerimizin çeşitli kuruluşlarımızın kitap
lıklarında aranan bir belge olarak saklanacaktın. 
TÜRK-İŞ'in Türkiye'nin meselelere bakışı hiç şüp
hesiz kendi ana tüzüğünde yazılı 24 ilkeden kay
naklanmaktadır. Bu ilkeler dizisi, hükümetler için 
bir çalışma programı mahiyetini taşıyacak Özde 
ve muhtevadadır. İlkelerin hayata geçirilmesi za
man isteyen ülkedeki siyasi istikrara geniş ölçüde1 
bağlı ve ciddi çalışmaları gerektiren bir husustur. 
Bu nedenle üzerinde tartışma yapılmayan ortak 
hedefler manzumesi şeklinde kabul edilen ilkele
rin hayata aktarılmasındaki meydana gelebilecek 
gecikmeler yüzünden TÜRK-İŞ'i yönetenler sorum
lu tutulamazlar. TÜRK-İŞ bütünlüğü ülkenin sağ
lıklı bir demokrasiye kavuşabilmesi, işçi hakları
nın gerektiği kadar savunulabilmesi için temel 
şarttır. Bu olağanüstü dönemde sun'i ayrılıklar 
yerine bütünleştirici, birleştirici ve uzlaştırıcı bir 
yol izlenmesi TÜRK-İŞ bütünlüğünün korunması 
bakımından gerekli görünmektedir. TÜRK-İŞ, 12. 
Gene! Kurula girerken çok önemli sorunları büyük 
bir sorumluluk anlayışı içinde değerlendirme ve 
çözüm yolları arama durumu ile de karşı karşı
yadır. Bu genel kmul bazı yanlış değerlendirme
lere göre sadece bir seçim kongresi olarak düşü
nülemez. Bu kongre, elbette disiplinli, demokratik 
tartışmalı seviyeli ve örnek bir kongre olacaktır. 
Bu yazı yayınlandığı zaman Genel Kumlun çalış
malarını tamamlamak üzere olacağmı biliyorum. 
Bu nedenle Genel Kurula katılan bütün delege 
arkadaşlarımı saygıyla selâmlıyor, 12. Genel Kuru
lun yüce Tüık Milletine, aziz vatanımıza ve TÜRK-İŞ 
topluluğuna hayırlı kararlar almasını yürekten diH-j 
yorum. TÜRK-iŞ'in yeni yöneticileri TÜRK-İŞ’in bü
tünlüğünü ülke bütünlüğü ile birlikte mütalâa etmek, 
olayları serinkanlılıkla ve ciddiyetle değerlendir
mek durumundadırlar. Yeni yöneticileri de şimdi
den kutluyor, başarılar temenni ediyorum. Büyük 
Kongre gerçekten bir işçi parlamentosu hüviyeti 
içinde çalışacak ve yarınlara ışık tutacaktır.
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K O O P E R A TİFÇ İL İK

TOPLU KONUT 
KURULTAYI 
ANKARA’DA 
YAPILDI

P8ai^— HBBMS— B — BEİ

KURULTAYDA BİR 
KONUŞMA YAPAN 
TÜRK-İŞ GEN EL  
TEŞKİLATLANDIRMA 
SEKRETERİ

ORHAN 
ERCELİK:
"KONUT 
SORUNUNA 
SOSYAL BİR DERT OLARAK 
BAKMAK GEREKİR..,,

Ankara'da düzenlenen KO
NUT KURULTAYI'na bir bildiri 
sunan TURK-IŞ Genel Teşki
latlandırma Sekreteri Orhan Er- 
çelik konut sorununun çözü
münde, radikal önlemlerin alın
ması gerektiğini söylemiş, «Ko
nut sorunu, ekonomik yönünden 
çok, sosyal yönü ağır basan bir 
sorundur» demiştir.

«Konut sorununu çözecek il
gililerin, konuya sosyal sorun 
olarak bakmaları gerektiğini» 
belirten Erçelik, «Konut sorunu
nun ülke ekonomisinin omuzla
rına fazla yük olmadan ivedi 
yeni çözümler bulunması ge- 
rektiğini» söylemiştir.

DPT'NİN YAKLAŞIMI

TÜRK-İŞ Genel Teşkilatlan
dırma Sekreteri Orhan Erçelik,

daha sonra özetle şöyle konuş
muştur :

«DPT, Konut sorununa, eko
nomik sorun diye bakmış ve bu 
alanı, ölü yatırım olarak nitelen
dirmiştir. Oysa, sorunun teme
linde sosyal özellik bulunmak
tadır.

Türkiye’de toplu konut soru
nunun tek aracı kooperatifler
dir. Ancak, kooperatifler, çeşitli 
nedenlerle beklenen fayda ye
rine, güvensizlik yaratmışlardır. 
Faydasız yasal düzenlemeler de 
kooperatiflerin işbirliğini yeterli 
kılamamıştır.

Bugün sadece Ankara’da 390 
dolayında yapı kooperatifi var. 
Sosyal Sigortalar Kurumu, kredi 
olanakları sınırlı olmasına rağ
men, kooperatif kurulmasına 
izin vermektedir. İlgililerin, so
runun kökten, en sağlıklı biçim

de çözümlenmesi için radikal 
önlemler alması gereklidir»

TOPLU KONUT 
YASASI

Konut kurultayında konuşan 
İnşaat Mühendisi Sabahattin 
Sarıoğlu toplu konut yasasının 
ilk yıllarındaki uygulamasıyla 
ilgili çalışmaları anlatmış, «Top
lu konut yasasının ilk yıllarında 
bir takım tıkanmalar olabilecek
tir. Bu tıkanmaları bir ölçüde 
giderebilmek için ilk yıllarda 
kooperatiflere ve arsa üretimi
ne, yasada öngörülenden daha 
çok ağırlık verilmesi gerekebi
lecektir» demiştir.

«1982 yılı için fona 24 Milyar 
lira aktarılacaktır. Duyurulacak 
gereksinmeye göre bu miktarın 
daha da artırılması bütçe ya
sasında öngörülmüştür. Ancak; 
Fona aktarılacak 24 Milyar Lira. 
1983 yılında ise, fon harcama
ları 40-50 Milyar liraya ulaşabi
lir. Yasa uygulamalarının hız 
kazanması, örgütlenmelerin iler
leyebilmesi, ya da tamamlanan 
bilmesi için 1984'ü beklemek 
gerekecektir».

TÜRKİYE VE DÜNYADA 
KONUT FİNANSMAN 
SİSTEMLERİ

KENT-KOOP işletmecisi Ser
dar Selimbeyoğlu da konuşma
sında toplu konut kanununun 
bir çok sorunu çözebilecek nite
likte göründüğünü belirtmiştir.

Konut kurultayına bir bildirs 
sunan İsmail Saruhanlı ise mes
ken açığının kapatılabilmesi 
için daha radikal tedbirler alın
masını istemiş, özetle şöyle ko
nuşmuştur :

«150 Dekarlık ifraz şartı 15 
dekara indirilmeli, ferdi mesken 
kredisine geçmişken, daha faz
la şekilde geliştirilmeli, imar 
parsellerinin alt yapıları parsel 
sahibi borçlandırılarak devletçe 
yapılmalıdır. Yapı üretimini teş
vik edici tedbirler getirilmelidir.»
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Yargıtay Kararları

İŞ K A Z A S I SO N U CU  Ö LEN  
S İG O R T A LIN IN  S İG O R T A L IL IK  

H A K K IN IN  İP T A L İ D U R U M U N D A  
D A H A  Ö N C E V A R İS L E R İN E  Ö D EN M İŞ  

Y A R D IM L A R  G E R İ A LIN A M A Z

YARGITAY ONUNCU HUKUK DAİRESİ
E. 1981/4646 
K. 1981/5361 
T. 20.10.1981

ÖZET: işkazası sonucu ölen işçinin sigortalılık hakkının 
iptali durumunda daha önce yasal varislerine ödenmiş 
olan yardımlar geri alınamaz.

DAVA: Davacılar vekili dava
lıların murisi H.G.'a ölüm aylı
ğından fuzulen ödenen 66.743,77 
TL.'nin iadesine karar verilmesi
ni istemiştir.

Mahkeme, bozmaya uyarak 
isteği hüküm altına almıştır.

Hükmün, taraflar avukatarlın- 
ca temyiz edilmesi üzerine tem
yiz isteklerinin süresinde olduğu 
anlaşıldıktan ve Tetkik Hakimi 
O.Y. tarafından düzenlenen ra
porla dosyadaki kağıtlar okun
duktan sonra işin gereği düşü
nüldü ve aşağıdaki karar tesbit 
edildi.

KARAR : 1 —  Dosyadaki ya
zılara, toplanan delillere ve hük

mün dayandığı gerektirici ne
denlere göre, davacının tüm da
valının sair temyiz itirazlarının 
reddi gerekir.

2 —  Dava, primleri geri veri
lenlere, primleri iptal edilen ça
lışmaları dolayısiyla, Kurumca 
iş kazası sigortasından yapılan 
yardımların geri verilmesi iste
mine ilişkindir. Sigortalının hak 
sahiplerine 15.8.1970 ila 1.1.1978 
tarihleri arasında iş kazası si
gortasından ödemede bulunul
duğu, kesin yargı durumunu o- 
luşturan Kütahya İş Mahkeme
sinin 975-6 esas 976-88 kesin 
sayılı hükmü uyarınca miras 
bırakanın sigortalılık niteliğini 
yitirdiği, uyuşmazlık konusu de

ğildir. Uyuşmazlık, sigortalılığı 
iptal edilen ve primleri geri ve
rilen sigortalının hak sahipleri
ne iş kazası sigortasından ya
pılan yardımların geri alınıp alın 
mayacağı noktasında toplan
maktadır.

Davanın yasal dayanağı, 506 
Sayılı Sosyal Sigortalar Kanu
nunun 84/3 fıkrasıdır. Anılan 
fıkra ise*, «primleri geri verilen
lere, primleri iptal edilen çalış
maları dolayısıyle Kurumca iş 
kazasıyla meslek hastalıkları si
gortasından yapılmakta olan 
yardım ve ödemeler durdurulur. 
Hastalık, analık, malullük, yaş
lılık ve ölüm sigortasından ya
pılmakta olan yardımlar ile ve
rilmekte olan ödenek ve aylıklar 
ise, ilgililer bu sebeple gerekli 
yardım, tahsis ve ödenek şart
larını yitirmiş olurlarsa durduru
lur. Şu kadar ki daha önce sağ
lanan yardımlara ait giderler 
ilgilerden geri alınmaz» hükmü
nü taşımaktadır. Maddenin son 
cümlesindeki «daha önce sağ
lanan yardımlara ait giderler il
gililerde geri alınmaz» sözcükle
ri, yapılan yardımları kural ola
rak geri alınamayacağını açıkça 
ortaya koymaktadır. Buradaki 
anlamıyla, «giderlerden» mak
sat, Sosyal Sigorta Yardımları 
karşılığıdır. Başka bir anlatım
la, anılan hükümde yer alan 
«yardımlar» sözcüğü Sosyal S i
gorta türlerinden yapılmış tüm 
yardım çeşitlerini kapsar. Bu 
hükmün, belirgin olarak, yardım 
görenin durumunu, yardımdan 
öncekine oranla kötüleştirmek
ten koruma amacıyla konuldu
ğu kuşkusuzdur.

Öbür yandan, primleri, sigor
talı veya işverenin, ya da her 
ikisinin haksız eylem ve suç ni
teliğindeki davranışları sonucu 
Kurumca alınmışsa, bu durumda 
açıklanan kuralın uygulanama
yacağı Kurumun yaptığı yardım
ları geri alacağı söz götürmez.

Mahkemece bu maddi ve hu
kuki olgular gözönünde tutul
maksızın yazılı şekilde karar ve  ̂
rilmesi usul ve yasaya aykırı 
olup bozma nedenidir.

SO N U Ç : Temyiz edilen hük-' 
mün yukarda açıklanan neden
le BOZULMASINA 20.10.1981 
gününde oybirliğiyle karar veril
di.
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K O R U N M A Y A  M U H T A Ç  

Ç O C U K L A R I N  S O R U N L A R I  

E L İ  A L I N D I .I • •

S İD E : «BU K O N U D A K İ H İZ M E T L E R  
Y E T E R S İZ  K A L IY O R »  D E D İ

Sosyal Güvenlik Bakanı M. 
Sadık Şide, «Bu güne kadar, 
yetersiz bir şekilde Mahalli İda
reler eliyle yürütülen korunma
ya muhtaç çocuklarla ilgili hiz
metlere artık Devletin el atması 
zamanı gelmiştir.» dedi.

Türkiye Çoçuk Esirgeme Ku
rumu tarafından düzenlenen 
«Korunmaya Muhtaç Çocukların 
Sorunları ve Çözüm Yolları» 
konulu Sempozyumda konuşan 
Şide özetle şunları söyledi:

«Bir Ulusun geleceği bakımın
dan çocukların öneminin büyük 
olduğu muhakkaktır. «Bugünün 
küçüğü, yarının büyüğüdür» s ; 
zü, bu gerçeği çok veciz bir 
şekilde ifade etmektedir.

Türk Ulusunun büyükleri, ço
cuğun önemini çok iyi biliyor
du. Yüce Önderimiz Atatürk, 
hiçbir liderin vermediği oranda 
çocuğa değer vermiş ve Dün
yada ilk defa Milletinin çocuk
larına «Bayram» armağan eden 
lider olmuştur. Ne Mutlu Türk 
çocuklarına...

DEVLETİN EL ATMASI 
ZAMANI GELMİŞTİR

Görüldüğü üzere, hem korun
maya alınan çocuk miktarı son 
derece yetersizdir, hem de ko
runan çocuklara sunulan hiz
metler istenen düzeyde bulun
mamaktadır.

Bu tablo, korunmaya muhtaç 
çocuklar sorununun ülke gene
linde çok acı boyutlarda oldu
ğunu ortaya koymaktadır.

Anayasa, 35. Maddesinde ai
lenin, ananın ve çocuğun ko
runması için gerekli önlemleri 
alma ve teşkilâtı kurma görevi
ni Devlete vermiştir.

Bugüne kadar yetersiz bir şe
kilde, mahalli idareler eliyle yü
rütülen korunmaya muhtaç ço
cuklarla ilgili hizmetlere Devle
timiz eğilmelidir. Nitekim, Sayın 
Devlet Başkanımız konuya gös

terdiği yakın ilgi ile bu konuda 
hepimize ışık tutmuştur.

Bu noktadan hareketle, Hükü
metimiz, Sosyal Hizmetler Kuru
mu kurulmasına dair bir Kanun 
Tasarısı hazırlamıştır. Bu tasa
rının yasalaşması halinde, Ko
runmaya Muhtaç Çocukları Ko
ruma Birliklerince yürütülen iş
ler, Devletçe kontrol edilecek, 
başarısız olanların aörevleri ise 
Devletçe yürütülecektir.

Diğer taraftan, Hükümetimiz 
sosyal hizmetlerle ilgili çalışma
ları bulunan 6 Bakandan oluşan 
bir çalışma grubu oluşturmuş
tur. Korunmaya muhtaç çocuk
lara götürülecek hizmetler dahil, 
bütün sosyal hizmetlerin nasıl 
daha verimli ve kapsamlı şekil
de sürdürülebileceğini araştıra
cak, Bakanlıklararası koordi
nasyonu sağlayacak bu çalışma 
grubu faaliyete geçmiş bulun
maktadır.»

SOSYAL
GÜVENLİK
BAKANI
ŞİDE,
KENDİSİNİ
ZİYARET
EDEN
BİR
GURUP
ÇOCUKLA...

HİZMETLER YETERSİZ  
KAL3YOR

Ancak, biz büyükler, çocukla
rımızı, Ata'mıza lâyık bir şekil
de yetiştirebiliyor muyuz? Gö
revimizi yapabiliyor muyuz?

Konuya, korunmaya muhtaç 
çocuklar açısından baktığımız
da, bu soruya olumlu cevap 
vermemiz bugün için mümkün 
değildir.

Bilindiği gibi, 0-18 yaş ara
sında bulunan korunmaya muh
taç çocuk sayısının 3 milyon 
791 bin olduğu tahmin edil
mektedir.

Ülkemizde toplam 21 milyon 
civarında çocuk bulunduğu dik
kate alınırsa, bu miktarın yak
laşık 7 de birinin korunma ih
tiyacında olduğu anlaşılacaktır. 
Korunmaya muhtaç çocukların 
korunabilenlerinin sayısı ise sa
dece 20 bin kadardır. Bu da 
toplam korunmaya muhtaç ço
cuk miktarının sadece binde 55 
ini ifade etmektedir.

s o s y a l  g ü v e n l i k  k u r u l u ’n u n  
SON  TO P LA N T IS IN D A  T A R IM D A  

Ç A L IŞ A N LA R IN  D U R U M U  G Ö R Ü Ş Ü LD Ü
Sosyal Güvenlik Kurulunun Ankara'da yaptığı son toplantıda, 

tarım kesiminde çalışanların sosyal güvenlik kapsamına alınması 
konusunda hazırlanan alt komisyon raporu ele alındı.

Sosyal Güvenlik Bakanı M. Sadık Şide, Ülkemiz nüfusunun ya
rısına yakınına sosyal güvence sağlanması gibi çok önemli bir ko
nuda, bütün ilgili çevrelerin görüşlerini ortaya koymaları ve en iyi 
yolun bulunmasına yardımcı olmaları gerektiğini söyledi.

SOSYAL
GÜVENLİK
KURULU
TOPLANTISI.
SOSYAL
GÜVENLİK
KURULU
BAŞKANI
SADIK
ŞİDE'NİN
AÇIŞ
KONUŞMASIYLA
BAŞLADI...
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ŞİDE, 
TARIM VE 

ORMAN 
İŞÇİLERİNİN  

SOSYAL  
GÜVENCEYE  

KAVUŞTURU
LACAĞINI 
SÖYLEDİ

«Türkiye'de hizmet akdiyle çalışanların bütün sigorta kolların
dan yararlanmaları 10 yıldan fazla bir süre içerisinde kademeil ola
rak tamamlanmış ve hastalık sigortasından önce, 1950 yılında çıka
rılan 5417 sayılı Kanun ile yaşlılık, malûllük ve ölüm sigortalan 
uygulamaya konmuştur.

Tarım kesiminde çalışanlar için uzun ve kısa vadeli sigorta yar
dımları uygulanması bakımından bugün bu kadar beklemenin im
kanı ve gereği yoktur. Dünyadaki örneklerde dikkate alınarak, ta
rımda kendi nam ve hesabına çalışan çiftçilerimiz için öncelikle 
yaşlılık, malûllük ve ölüm sigortalarının uygulanması düşünülmek
tedir. Gerekli alt yapının tamamlanması ve ülkemizdeki hekim açı
ğının kapatılmasıyla bu kesimde çalışanların da hastalık sigortası 
yardımlarından yararlanmaları öngörülmektedir. Ancak, bunun sağ
lanmasında süratli davranmak meselenin temelini teşkil eder.

Çiftçilerimizin sosyal güvenlik kapsamına alınması, 1950 ye daya
nan yıllardan beri politikacıların ve çeşitli talep sahiplerinin dile ge
tirdiği bir konudur. Bu bakımdan, en az 30 yıldır toplumumuzca öz
lemi çekilen önemli bir konu ele alınmıştır.

Sosyal güvenlik alanında 150 yıllık geçmişi bulunan ülkelerde 
bile, tarımda çalışanların sosyal güvenliği çok eski değildT.

Bir takım hazırlıkları tamamlamadan, izlenecek yöntemi iyice 
belirlemeden, böyleşin© önemli ve geniş bir alana hizmet götürmek 
imkânı yoktur.

Bütün bunların bilinci içinde olan Sosyal Güvenlik Kurulumuz, 
bugün alt komisyonca hazırlanan taslağı görüşmeye başlayacaktır. 
Bu toplantımızda tesbit edilecek çerçeve daha sonra içerik bakımın
dan olgunlaştırılacak ve bir bütün haline getirilmesine çalışılacak
tır.

ALMANYA'DAKİ İŞÇİLERİN DURUMU
Kurulumuzca kabul edilen metin, Başbakanlığa Kanun Tasa

rısı ön taslağı olarak sunulacaktır.
Sosyal Güvenlik Kurulu, 6 ay kadar önce, Hükümet progra

mından aldığı güçle, bu çok önemli konuyu gündeme getirmiş, çe
şitli çevreler ve basında tartışmaya açmıştır.

Ülkemiz nüfusunun yarısına yakınını kapsayan bir kesime 
sosyal güvence sağlanması gibi çok önemli bir konuda, ilgili çev
relerin görüşlerini ortaya koymaları ve en iyi yolun bulunmasına 
yardımcı olmaları gerekir. Bunu, bütün ilgililerden bekliyoruz.

Kurulumuz, bugün ayrıca, güncel bir sorun halinde önümüz 
de duran, Almanya'da çalışan vatandaşlarımızın Türkiye'ye iade 
edilmek istenmeleri konusu ile yurtdışındaki işçilerimizin diğer so
runlarıyla ilgili çalışmaları gözden geçirecektir.»

DANIŞMA 
MECLİSİ 
GENEL KURULUNDA 
BİR KONUŞMA 
YAPAN

ŞİDE:

“ TOPLU
KONUT
KREDİLERİNİN
DAĞITIMINA
BAŞLANACAK.”

.. ; - . ■ y r ' , j
Danışma Meclisi Genel Kuru- 

lu'nda, gündem dışı bir konuş
mayı cevaplandıran SosyaS Gü
venlik Bakanı Sadık Side, Mayıs 
ayından itibaren ihtiyaç duyulan, 
toplu konutlara ilişkin kredilerin 
dağıtımına başlanacağını açık
lamıştır.

Side, Malîye Bakanlığı'nın ke
sintisiz ödemede bulunması ha
linde, 1983 kışından önce 30 bin 
işçi konutunun teslim edileceği
ni bildirmiştir.

Danışma Meclisi Genel Kuru- 
lu'nda «Toplu konut fonundan 
faydalanacak Sosyal Sigortalar 
Yapı Kooperatiflerinin sorunları» 
hakkında Çorum üyesi Ahmet 
Samsunlu bir konuşma yapmış
tır.

Samsunlu, Toplu konut kredi
sinden faydalanmak için yapılan 
başvuruların, aynı biçimde daha 
önce SSK'ya yapıldığını hatırlat
mış. Bu işlemlerin basitleştiril
mesini istemiştir.

Samsunlu, daha sonra şöyle 
konuşmuştur :

«SSK'da yapılan işlemlerin 
tekrarlanması istenildiği taktir
de, bu konutlar ancak 1983 yı
lında tamamlanacaktır. Toplu 
konut kanunu çıkartılmış olma
sına rağmen, 1982 yılı içinde bi-
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ŞİDE, KONUŞMASINI 
YAPARKEN

tirilecek konut sayısı 1981'de 
bitirilen 10 bin konut sayısına 
dahi uiaşmayacaktır. 1982 yılın
da SSK tarafından ödenen ha- 
kedişier de geçen yıla oranla 
azalmıştır.»

ŞİDE'NİN CEVABI________

Çoıum üyesi Ahmet Samsun- 
tu’nun konuşmasını cevaplandı
ran Sosyal Güvenlik Bakanı Sa- 
dsk Şide, İmar ve İskan Bakan
lığı ile bu konuda geniş tedbir
ler aldıklarını bildirmiş konuya 
ilişkin yönetmeliğinde yayınlan
dığını hatırlatmıştır.

Şidef Mayıs ayından itibaren 
ihtiyaç duyulan toplu konut kre
dilerinin dağıtımına başlanaca
ğını açıklayarak, «Maliye Ba
kanlığı ödemeleri kesintisiz yap
tığı takdirde, 30 bin işçi meske
nini kıştan önce teslim edece
ğiz» demiştir.

12 Eylül'den bu yana 18 bin 
işçi meskeninin yapımının ta
mamlanarak sahiplerine dağıtık 
dığmı kaydeden Sosyal Güven
lik Bakanı Sadık Şide, planla
nan 30 bin işçi meskeninin ya
pımının tamamlanması ile özel
likle Anadolu'da kiralık ev bul
makla sıkıntı çeken devlet me
murlarının sıkıntılarının giderile
ceğini söylemiştir.

Şide, henüz inşaatı bitmeyen 
ve kredi için başvurulan 90 bin 
konutun bulunduğunuda hatırla
tarak, üç yıl içinde bu konutla
rın da tamamlanmasının plan
landığını sözlerine eklemiştir.

J U M A R A  M U I U B U

Y u r t d ı ş ı  n d a k i  
i ş ç i l e r i m i z  v e  ç o c u k l a r ı

Yurtdışına işgücü gönderdiğimiz günlerin genel havası 
içinde hareket edildiği zaman, işgücü talebinde bulunan ül
kelerin o günkü tutum ve davranışlarıyla, giderek yavaşlayan 
durum ve sonunda yeterlilik görüntüsü. Sonra çeşitli değerlen
dirme biçimleri. Vize konusundaki sınırlamalar, aleyhteki an
layış biçimleri.
İŞÇİLER TEDİRGİN

Yurtdışında çalışan ve çeşitli ülkelere mensup işçilerin 
tedirginlikleri, basın-yayın organlarına kadar yansımaktadır. 
Bunların ortaya koyduğu önemli gerçekler vardır. Dün ihtiyaç 
duyulanlar, bugün ihtiyaç duyulmuyor gibi bir anlayış, ne Sos
yal Güvenlik Anlaşmaları çerçevesinde ele alınabilir, ne de ül
keler arasındaki karşılıklı iyi niyet anlayışlarıyla uzaktan ya
kından ilgisi vardır.
İİŞOİLERİN DÖVİZLERİ

Döviz konusu gündeme geldi mi, mutlaka çok önemli gö
rüşler ortaya koyarız. Yani, Türkiye'ye döviz gönderilmesi ge- 
rektiği gerçeğini, vatan millet sevgisi içerisinde ele almak doğ
ru bir değerlendirme biçimi. Ama, onların çeşitli problemleriyle 
ilgilenmek... Buda önemli görevler arasında. Geçmişte bunun 
yerine getirilmesiyle ilgili çalışmalar, bugün gözlerimiz önün
dedir.
EĞER DÖVİZ GÖNDERİLMEZSE

Evet, eğer döviz gönderilmezse durum ne olacaktır Bu 
konuda yazılanlara kulak verelim: «Eğer işçilerimiz döviz gön
dermeseler Türkiye'de hiç kimse bir litre benzin kullanamaz. 
Fabrikalar işleyemez. Yahut, diplomatlarımızın maaşlarını öde
mek mesele olur, işçilerimiz ise bu gibi meselelerde Devlet 
Başkanımızın da açıkladığı gibi para-pul düşünmeyecek kadar 
milli hasletlerimizi korumuş yurttaşlarımızdır. Hiçbir zaman 
vatanlarını unutmazlar. İşçi değil ağadırlar, hiçbir milletin işçi
sinin aklının alamıyacağı kadar bonkördürler, kasabalarına am
bulans alınsın, cami, mektep yapılsın da onlar başı çekmesin
ler mümkün değildir» (1). Bu gerçeklerin sürekli olarak göz- 
önünde tutulmasında sayısız faydalar vardır.
ÇOCUKLARIN EĞİTİMİ

Döviz konusunda buraya kadar belirtilenlerin altında bir 
başka gerçek vardır: Türkiye'de kızlarımızın başörtüleriyle ilgi
lenirken, yurtdışındaki içşiierimizin çocukları hangi kültürlerle 
karşı karşıya bırakılmaktadırlar? Türk kültürü, özbeöz Türk 
evlâtlarına verilebilmekte midir? Verilemiyorsa, verilemeyiş ge
rekçeleri, sebepleri iyi bilinmelidir. Gelen haberlere göre, Fran
sa'da, Almanya'da bulunan işçilerimizin çocuklarına, yeterince 
Türk Kültürü'verilememektedir. Bizde halâ, Milli Eğitim, Kültür 
Bakanlıklarıyla ilgili değerlendirmeler, bazı çevrelere göre şöy
le, bazı çevrelere göre böyle değişik sonuçlarla karşımıza çık
maktadır.
NE YAPILMALI?

Yurtdışında çalışan işçilerimiz, dün de öyle, bugün de öy
le. Döviz konusunda büyük fedakârlıklar içindedir. Hal böyle 
olunca, bunların çocuklarına verilecek genel kültür, temel kül
tür mutlaka eksiksiz, Türk örf ve adetlerine uygun biçim
de olmalıdır. Dışarıdaki temsilcilerimizin görev yerine getirme
de eksiklikleri varsa giderilmeli, giderilmesi için vakit kaybedil
meden gerekenler yerine getirilmelidir. Getirileceği yönündeki 
inancımızı burada tekrarlamak isteriz.
(1) Ergun Göze (Tercüman Sayı: 7157, İstanbul).

İSA  K A Y A C A N
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M İ L L İ  
H Â S I L A  
ARTIŞ 
GÖSTERDİ

Oniki aylık verilere daya
nılarak hazırlanan 1981 yılı 
dördüncü mali gelir tahmin
lerine göre GSMH Gayrisafi 
Milli Hasıla yüzde 4,3 ora
nında artış gösterdi. Bir ön
ceki tahmine göre GSMH'nin 
yüzde 4,4 gelişeceği tahmin 
edilmişti.

1981 yılında tarımsal ge
lişme hızı yüzde 0.4 sanayi 
gelirlerindeki artış ise yüzde
7.0 olarak gerçekleşti. Böyle- 
ce, GSMH'nin sanayi ve ta
rım sektörleri arasındaki da
ğılımında sanayi lehine deği
şim gözlendi. 1980 yılında 
toplam GSMH'nin yüzde
22.0 ini oluşturan tarımın 
payı yüzde 21,1 e inerken, 
sanayinin payı yüzde 19.8 
den yüzde 20,4 e yükseldi.

1981 yılında inşaat sanayii 
gelirindeki gelişme hızı DİE 
verilerine göre yüzde 0,4 o- 
lurken, bu sektörün GSMH i- 
çindeki payı yüzde 6,3 den 
yüzde 6,0 ye indi. Yıl içinde 
yüzde 9,5 artış gösteren tica
ret gelirlerinin GSMH'ye ora

nı ise yüzde 12.5 dan yüzde
13,1 e çıktı.

GSMH'NİN SEKTÖ REL  
DAĞILIMI (%)
Sektör 1980

Tarım
Sanayi
İnşaat
Ticaret
Diğer

22,0
19,8

6,3
12,5
39,4

1981

21,1
20.4 

6,0
13,1
39.4

1981 yılında milli gelirdeki 
gelişme hızının 1982 yılında 
da sürdürülmesi bekleniyor. 
Güç olmakla birlikte tarımsal 
ürün tahminlerine ulaşılması 
durumunda 1982 yılında GSMH 
artış hızının 1981'in üzerine 
de çıkması olasılığının bu
lunduğu söylenebilir. (TÜBA)

V ÎR G İN İA  T Ü R Ü  T Ü T Ü N  Ü R E T İL E N

BİTLİS'TE, ÖZEL S İG A R A  
FABRİKASI KU R U LM ASI 

İÇİN TEŞEBBÜSE GEÇİLDİ
$  300 MİLYON SERMAYE İLE KURULACAK OLAN HALKA AÇIK 

ŞİRKETE ÖZEL İDARE VE BELEDİYE DE ORTAK OLACAK
Bitl&'te sigara üretimi yapmak üzere Özel 

İdare ve Belediye’nin de ortak olacağı halka açık 
bîr şirket kurulması yolunda çalışmalar yapıldığı 
bildirildi.

Bitlis Sanayi Yatırımlar A.Ş. adı altında 300 
milyon lira sermayeyle kurulması öngörülen şir
ketin kuruluşu için gerekli izinin alınması bekle
niyor.

Konu ile ilgili bir açıklama yapan Bitlis Valisi 
Yılmaz Ergun, Bitlis'in hızla gelişmekte olan bölge * 
ferden biri olduğuna dikkati çekerek şunları söyledi:

«Burada mutlaka istihdam yaratan mahalli 
hammaddeyi işleyen ve ihracata dönük bir sanayi 
yatırımı yapacağız. Araştırmalar neticesi en uy
gun konunun sigara fabrikası olduğu anlaşılmış

tır. Özel İdare ve Belediye, kurulmakta olan Bit
lis Sanayi Yatırımları A.Ş. nin kurucuları arasın
da yer almıştır.»

Söz konusu şirketin çok ortaklı ve halka açık 
olduğunu da belirten Vali Yılmaz Ergun, kurucu
lara rüçhan hakkı verilmediğini ve kurucu ortak
ların en fazla yüzde 10 pay alabileceklerini ifade 
ederek şöyle konuştu:

«Özel teşebbüse sigara imâl etme izni veril
mesini bekliyoruz. Konu 30 Mart 1981 tarihli Resmî 
Gazete'de yayınlanan genel tercih tablolarında 
yer almıştır.

Tütün ihracatını, sigara olarak yaparsak, el
bette ülkemize daha çok döviz kazandıracağız. 
Bitlis tütünü, Virjinya tipi tütün olduğu için, dış 
pcparı da hazırdır.»
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Uçak Sanayi için 
8 milyar dolarlık 
yatırım gerekli

Türk savaş uçağı konusundaki teknoloji se
çimi ve yatırım için gerekli dış finansman konu
larının, önümüzdeki Temmuz ayı içinde açıklığa 
kavuşacağı öğrenildi.

Konuyla ilgili olarak THA'nın edindiği bilgile
re göre kurulacak uçak sanayiinin bugünkü ko
şullardaki toplam yatırım tutarı 8 milyar dolar 
(yaklaşık 1.1-1.2 trilyon lira)yı buluyor. Bu mikta
rın yüzde 25'lik bölümünü oluşturan 2 milyar do- 
lar'lık kısmı iç kaynaklardan, geri kalan 6 milyar 
dolar'lık bölümü ise dış kredi olarak sağlanacak.

Edinilen bilgiye göre, savaş uçağı konusunda 
gerekli teknolojinin ABD'li «Northrop» veya «Gene
ral Dynamic» Firmalarından birisinden lisans tek
nik dizayn ve uçak imalatına ilişkin ekipman sağ
lanması için karara varılmasından sonra, geçtiği
miz Ocak ayı sonunda, yatırım için dış kredi ko
nusunda da ABD hükümeti nezdinde gerekli baş
vuru yapıldı.

Bugünkü maliyet hesapları üzerinden 6 mil
yar dolar tutarındaki dış finansman için ABD hü
kümeti nezdinde yapılan girişimin olumlu kar
şılandığı ve ABD hükümetinin bu konuyu Tem
muz ayındaki senato toplantılarına sunmak üze
re gerekli çalışmalara başladığı öğrenildi.

Öte yandan, dış finansman İhtiyacı oldukça 
yüksek düzeylerde olan uçak sanayii yatırımı İçin 
bazı petrol zengini arap ülkeleriyle işbirliği ve 
ortak yatırıma gidilmesi konusuyla ilgili olarak 
yapılan girişimler olumlu bir sonuç vermedi. An
cak yine de bu grup ülkelerden birisinden herhan
gi bir teklif geldiğinde bu aşamadan sonra da} 
dikkate alınmasının söz konusu olacağı ifade edi
liyor.

Bu arada, teknoloji satın alınacak firmanın 
Northrop veya General Dynamic olması konusun
da nihai kararın Amerikan hükümetince verileceği 
ancak bu konunun henüz kesinlik kazanmamış ol
masına rağmen Northrop Firmasının Türkiye'de 
bazı temaslar yapmakta olduğu öğrenildi.

İ P R A Ş I ’ IN
H A M P E T R O L
İ Ş L E T M E
K A P A S İ T E S İ
1 3  M İ L Y O N  T O N A
Ç I K A R I L A C A K
•  ÎP R A S ’T A  G E Ç E N  Y IL  Y E D İ  

M İLY O N  088 B İN  878 TO N  
H A M P ET R O L İS L E N D İ, A L T I  
M İLY O N  819 B İN  TO N  Ü R Ü N  
E L D E  E D İL D İ

İstanbul Petrol Rafinerisi A.Ş. (İPRAŞ) da ge
çen yıl yedi milyon 88 bin 878 ton hampetrol işle
nerek altı milyon 819 bin 104 ton ürün elde edil
miştir.

TPAO yetkililerinden alınan bilgiye göre, 
İPRAŞ'ın geçen yıl işlediği hampetrolden 384 bin 
482 ton nafta, 876 bin 340 ton benzin, 133 bin 
622 ton süper benzin, bil milyon 588 bin 793 ton 
motorin ve diğer petrol ürünleri üretilmiştir.

İPRAŞ'ta bir önceki yıl altı milyon 367 bin 
729 ton hampetrol işlenerek, toplam altı milyon 
121 bin 905 ton ürün elde edildiğini hatırlatan yet
kililer, dış alım yoluyla sağlanan ürünlerin de ilâ
vesi île pazarlanan ürün miktarının yedi milyon 
240 bin tona ulaştığını söylemişlerdir.

Yetkililer, İPRAŞ'ın rafinaj kapasitesinin 1980 
yılında yedi milyon 800 bin tona yükseltildiğini 
belirterek, ikinci tevsi projesinin de tamamlanma
sıyla bu kapasitenin 13 milyon Ton/Yıl'a yüksele
ceğini ifade etmişlerdir.

TA RIM -İŞ  
9. O LA Ğ A N  
K O N G R E S İ 
11 H A Z İR A N ’D A  
Y A P IL IY O R .

SU B E
K O N G R E L E R İ
TA M A M LA N D I

Konfederasyonumuza bağ
lı TARIM-İŞ Sendikasının 9. 
Olağan Kongresi 11 Haziran 
tarihinde Ankara'da yapıla
caktır.

TARIM-İŞ Sendikamız Ge
nel Kurul öncesi Şube Kong
relerini tamamlamıştır. TA- 
RIM-İŞ'in son yapılan Şube 
Kongreleri ve Şubelerin Baş
kanlıklarına seçilenler şun
lardır:

İstanbul Başkan Salih 
TUNALI, Yalova Başkan Yıl
maz ÇELİKKANAT, Ceyhan 
Başkan Veysel PULAŞLI, E- 
lâzığ Başkan Osman Nuri 
KAYA, Bingöl Başkan Meh
met HANEGELLİOĞLU, Gö
nen Dursun BERBEROĞLU, 
Van, İbrahim ZOR, Zongul
dak Necip BAKIRTAŞ, An
talya Mehmet TUNCAY, Siirt 
Bekir AMCALAR ve Urfa 
Şevket TOPRAK.
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İ s l e r  i n a n 9 i s f e ı *  i n a n m a . .

Basından Seçm e S açm alar

MAYMUNLAR KARAKOL BASTI
Kuzey Hindistan’daki Narapu kenti yakınlarında bulunan bir po

lis karakolu maymunların saldırısına uğradı. Saldırı sırasında bazı 
polis memurlarının yaralandığı, saldırgan maymunların havaya ateş 
açılarak dağıtıldığı haber verildi.

Ankara'lılar 
bir kış boyunca 
ne soludu?
H A Y A  M I, 
K Ü K Ü R T  M Ü ?..

Hava kirliliği zaman zaman 
büyük boyutlara ulaşan Başkent
te, bu keş ısınmada kullanılan 
kömürden havaya, 13 bin 618 
ton kükürt dioksit atıldığı belir
lendi. Demek, AnkaralIlar hava 
yerine, hababam kükürt solu
yor.

Yetkililerden alınan bilgiye 
göre, Ankarada 1981-82 EkSm- 
Mart ayına, kadar süren kış 
mevsiminde kaloriferli ve soba
lı meskenlerde toplam bir mil
yon 66 bin 65 ton çeşitli tür 
kömür yakıldı. Bu miktar kö
mürden havaya atılan topfam
13 bin 618 ton kükürt dioksit, 
Başkent haSkı tarafından tenef
füs edildi.

Ankarada 1979-80 Ekim-Mart 
aylarında 998 bin ton kömür 
yakılarak havaya 12 bin 647 ton 
kükürt dioksit bırakıldığını kay
deden yetkililer, 1380-81 Ekim - 
Mart döneminde de yine çeşitli 
türdeki 978 bin 700 ton ısınma
da kullanılan kömürden ise 11 
bin 410 ton kükürt dioksitîn 
havaya, karıştığının tesbît edil
diğini söylediler.

YAHUDİıM İN
R Ü Y A S I
P A H A L I Y A
P A T L A D I . . .

Rüyasında kendisini köpek 
olarak gören 73 yaşındaki bir 
İsrailli yanınma mışıl mışıl u- 
yuyan karısını öylesine feci 
ısırdı ki, kanlar içinde kalan 
kadın, hastaneye kaldırıldı.

Tel-Aviv'de meydana gelen 
olayın kahramanı olan ihtiyar, 
kendisini sorguya çeken polise 
«Bir köpek ne yaparsa, ben de 
onu yaptım» dedi ve serbest bı
rakılınca bir buket çiçek alıp 
karısına «geçmiş olsuna» gitti.

İN E K  
Y Ü Z Ü N D EN  
K IY A S IY A  
SA Y  A S T IL A R

Kuzey Hindistan'da bulunan 
Pencap eyaletinde, Hinduların 
mukaddes sayılan iki ineğin,. 
Sicin tarikatı mensuplarınca 
öldürülerek yenmesi, şiddet o- 
Baylarınsn çıkmasına sebep ol
du.

İki ineğin âldürülmesinâ pro
testo eden Hindularla polis ab
rasında çıkan çatışmalarda 12 
kişinin yaralandığı, bazı dük
kânların yakıldığı ve resmi bi
naların tahrip edildiği bildirildi. 
Hindistan Haber Ajansı, olayın 
meydcsna geldiği bölgede bulu
nan 15 kasabada, sinema gibi 
toplu eğlence yerlerinin süresiz 
olarak kapattJdığnı ve Hindular- 
la Sich tarikatı mensupları ab
rasında silahlı çatışmaların çık
masını önlemek gayesiyle, poli
sin fevkalade tedbiler aldığı
nı, göstericilerden 1150 ki
şiyi tutukladığı da gelen haber
ler arasında.

Z U R N A C I N I N  K I Z I  

D A V U L C U Y A  K A Ç T I . . .
Başlık parası vermedi

ği için bir süredenberi 
seviştiği zurnacı Mehmet 
Yeter'in 17 yaşındaki kızı 
E.Y.'i gece çadırından a- 
larak kaçıran Kadir Ç a
kır adlı davulcunun güven
lik kuvvetlerince her ta
rafta aranmasına başlan
mıştır.

Defalarca kızı baba
sından isteyen ve her de

fasında başlık parası ve
remediği için ters yüz 
çevrilen Kadir Çakır, Da- 
muzdere semtinde çadı
rında kalan zurnacı Meh
met Yeter'in iki günlüğü
ne çalışmaya gittiğini fır
sat bilerek kızını meçhul 
bir semte kaçırmıştır.

Boşuna dememişler, 
«Kızı yalnız başına bı
rakırsan ya davulcuya ka
çar, ya zurnacıya.»
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DIŞTA OLUP BİTENLER

TEMEL REÎS 
GÜÇ DURUMDA

MEĞER, 
ISPANAKTA 
O KADAR 
DEMİR 
YOKMUŞ

Uzun yıllardanberi ıspanak, 
bol miktarda demir ihtiva eden, 
kan yapıcı bir sebze olarak bi
linirdi. Bu yüzden, birçok in
san, sevmese bile ıspanağı yal
nız bu özelliği yüzünden bol bol 
yemekte, çocukların yemesi için 
ısrar etmekteydi.

Almanya'da yapılan bir tıp 
kongresinde, Prof. Lohr'un bir 
açıklaması ıspanağın uzun sü
ren saltanatını yıkmış bulunu
yor.

Prof. Lohr'a göre, ıspanağın 
bol miktarda demir ihtiva etti
ği doğru değildir. Bu yanlış la 
naate bir basım hatası sebep 
olmuştur. Bundan 80 yıl kadar 
önce yayınlanan bir tıp kitabın
daki tabloda, ıspanağın demi 
miktarı gösterilil ken bir virgül 
hatası yapılmış ve böylece de
mir miktarı on misli fazla gör 
terilmiştir. Daha sonra bu hata 
yıllarca hiç farkına varılmadan 
bütün kitaplara aynen geçn 
ıspanaktaki demir miktarından 
kimse şüphelenmemiştir.

Prof. Lohr konuyu yeniden 
inceleyip sözkonusu tablodaki 
sonuçlar üzerinde durunca, ha
tayı tesbit etmiştir.

Prof. Lohr'a göre, ıspanak
taki demir miktarı çok az ol
makla kalmayıp, kolayca sindi
rilecek cinsten de değildir. Bu
nun için, artık annelerin, ıs
panağı sevmeyen çocuklarına 
onu zorla yedirmelerine gerek 
kalmamaktadır.

BATI ALMANYA, 
YABANCI İSÇİLER 
SORUMLUSU 
FUNCKE:
«TÜRKİYE BİZİ 
KOMÜNİZMDEN 
KORUYOR»_________

Bayan Funcke, bir seminerde 
yaptığı konuşmada Türklerj sa
vundu ve «Almanyadaki Türk 
işçilerini geri gönderirsek, Tür
kiye'de doğacak ekonomik bu
nalım, Almanya'nın emniyetini 
tehlikeye düşürür» dedi..

Almanya'da Türk işçileri ile 
ilgili bir toplantıda konuşan 
Aiman Yabancı İşçiler Sorumlu
su Lisolette Funcke, Türkiye’yi 
savunurken bir Türk gibi konuş
tu.

Bursa'da düzenlenen semi
nerde edindiği izlenimleri, Al
manya'nın Türkiye Büyükelçisi 
ile beraberce hazırladıkları bir 
rapor halinde hükümete sundu
ğu konuşmasında belirten Func- 
he, «Türkiye biri komünizm teh
likesinden koruyor. NATO'nun 
bu güçlü, ülkesi, doğu kapısın
da Almanya'nın da bekçiliğini 
yapıyor »dedi ve ekledi «Alman
yadaki 1.5 milyon Türk'ün bir 
anda geri gönderilmesiyle Türki- 
yede başgösterecek ekonomik 
bunalım, Almanya'nın güvenliği
ni tehlikeye düşürür» dedi.

Konigstein Alman Kadınlar 
Birliğinin «Yabancılar istenme
yen azınlık mı?» konulu açık  
oturumuna katılan Federal Hü
kümetin yabancılar sorumulusu 
Türkleri savunurken şöyle de
di:

ALMANYA’DAKİ 
İSÇİLERİMİZ 
TÜRKİYE’DE 
1.7 MİLYAR MARK 
YATIRIM YAPTI

Almanya'da çalışan Türk iş
çileri, Türkiye'de 250 bin or
taklı 250 işyeri kurmak için 1

milyar 700 milyon marklık yatı
rım yaptı.

Federal Ekonomik İşbirliği 
Bakanlığı yetkilileri, Türk işçi
lerinin elde ettikleri dövizleri 
bu yolla ülkelerine aktardıkla
rını bildirdiler.

t
Genellikle Orta ve Doğu A- 

nadolu'da kurulan işyerleri ba
lıkçılık, değirmencilik, ayakkabı 
sanayi ve çimento sanayii gibi 
alanlara yönelmiş bulunuyor. 
Federal Ekonomi İşbirliği Bakan
lığı ile Türkiye Hükümetinin 
1972 yılında yaptığı anlaşma 
sonucu getirilen teşviklerle iş
çilerin Türk ekonomisine yeniden 
uyumunda başarıya ulaşıldığı i- 
leri sürüldü.

Bakanlık yetkilileri, Almanya'
da çalışan işçilerin Türkiyede 
kurduklrı işyerleri ile Türkiye'de 
bulunan işsizlik probleminin ha  ̂
fifleyeceğini de belirttiler.

ALMANYA’DA 
EN FAZLA 
KONUŞULAN DİL 
«TÜRKÇE» OLDU

Günümüzde Türkçe Federal 
Almanya'nın ve özellikle 100.000 
den fazla Türk'ün yaşadığı Batı 
Berlin'in, Almanca'dan sonraki 
ikinci önemli dili durumuna gel
di.

Federal Almanya'da son za
manlarda Türkçe öğrenme eği
limi yaygınlaştı. Berilin Senatosu 
içişleri bölümünce verilen sa
yılara göre, 1979'dan bu yana 
açılan 20 kursa yaklaşık 500 ki
şi katılarak Türkçe öğrenmeye 
başladı. Türkçe kurslarına katı- 
lanlar arasında, Federal Alman
ya'da yaşayan Türk gençlerinin 
meselelerini daya ihi anlayabil
mek ve iki ülke kültürleri arasın
da bir köprü kurabilmek çaba
sındaki görevlilerin yanısıra ka
mu hizmetinde çalışanlar da 
bulunuyor.
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S A R K  K R O M LA R I T E S İS L E R İN E  
1,5 M İL Y A R  L İR A L IK  D A H A  
Y A T IR IM  Y A P IL A C A K

Etibank Şark Kromları İşletmesine, 334 mil
yon 170 bin liralık bölümünün bu yıl, kalan kısmı 
ise 1983 yılında olmak üzere bir milyar 500 milyon 
liralık daha yatırım yapılacağı açıklanmıştır.

YILLIK ÜRETİM 230 BİN TON ARTIRILACAK
Yetkililer tesislerde yılda 170 bin ton krom 

cevheri üretildiğini, bunun 400 bin tona sıkarılma- 
sı için MTA ile işbirliği yapıldığını, bu yılın ilk 3 
ayında 23 milyon lira harcama ile 600 metre ga
leri, 300 metre kuyu kazımı yapıldığını, yıl sonuna 
kadar galeri kazıntının 1600, kuyu kazıntının ise 
600 metreye çıkarılacağını, bu yılki yatırımlara 
334 milyon 170 bin lira harcanacağını söylemiş
lerdir.

G Ö K SU N ’D A  6 B İN  M E Y V E  
F İD A N I D İK İL D İ________________________

Teknik Ziraat Müdürlüğü'nce Göksün İlçesin
deki meyve üreticilerine 6 bin çeşitli cins fidan 
verildiği açıklanmıştır.

Yetkililer, dağıtılan fidanların 2 bininin vişne,
2 bininin elma, bininin şeftali, bininin de kayısı ol
duğunu, Göksun'da meyveciliği geliştirmek amacı 
ile çalışmalar yapıldığını söylemişlerdir.

57 K Ö Y E  A T A T Ü R K  B Ü STÜ  
Y A P T IR IL D I______________________________

Ulu Önder Atatürk'ün Doğumunun 100. Yılı 
nedeniyle Gülnar İlçesine bağlı 57 köye Atatürk 
büstü yaptırıldığı açıklanmıştır.

Yetkililer, büstlerin 50'sinin ilkokul, 3'ünün 
ortaokulda, 4'ünün köy meydanında yaptırıldığını 
söylemişlerdir.

25 B İN  TO N  Ü Z Ü M E İH R A Ç  
İM K A N I S A Ğ LA N D I___________________

Çekirdeksiz kuru üzüm ihracat fonunun
1 Lira'ya düşürülmesiyle 30 milyon dolarlık döviz 
geliri elde edileceği öne sürülmüştür.

Türkiye Çekirdeksiz Kuru Üzüm İhracatçıları 
Birliği’nden alınan bilgiye göre, para kredi kuru
nun çekirdeksiz kuru üzüm ihracatında kilo ba
şına 27 lira olarak kesilen fiyat istikrar primini 1 
liraya indirmesi, ilgili çevrelerde memnunlukla 
karşılanmıştır.

Yetkililer, yeni kararla elde mevcut bulunan 
ihracı kabil 25 bin ton civarında üzüme ihraç 
imkanı sağlandığını, bunun döviz olarak değeri
nin ise 30 milyon doları aştığını da söylemişlerdir.

K A R A M A N  E S K İ B E L E D İY E  
B İN A SI T A R İH İ E S E R  O L A R A K  
T E S C İL  E D İL D İ_________________________

Karaman İlçesi eski belediye binası Prof. Dr. 
Metin Sözen'in önerisi üzerine Eski Eserler ve 
Anıtlar Yüksek Kurulunca birinci dereceden ko
runmaya değer eski eser olarak tescil edilmiştir.

Karaman eski belediye binası 1891 yılında za
manın Belediye Başkanı Mühürcüzade Hacı Mah
mut Ağa tarafından Mimar Molla Usta'ya yaptı
rılmıştır.

E D İR N E ’D E  20 G Ö L E T  
B A L IK L A N D IR IL D I____________________

Edirne'deki 20 gölete 40 bin adet Aynalı Sa
zan Balığı konulduğu bildirilmiştir.

Toprak-Su Ekip Başmühendisliğince her gö
lete iki bin balık bırakıldığı bildirilmiş, bu mikta
rın önümüzdeki günlerde artırılacağı kaydedilmiş- 

. tir.
Yetkililerin, yapımı sürdürülen altı göletin de 

tamamlanmasından sonra balıklandırılacağım ha
tırlatmışlar, balıkçılığın geliştirilmesi için konuyla 
ilgilenmek isteyenlere yardımcı olunduğunu söy
lemişlerdir.

Y A N  H A V A  A LA N I M A Y IS  
B A ŞIN D A N  İT İB A R E N  
D Ö R T A Y  U LA ŞIM A  
K A P A T IL A C A K _________________________

Van Havaalanı onarım nedeniyle Mayıs başın
dan itibaren dörü ay süreyle ulaşıma kapatılmıştır.

Van Valisi Behçet Eren, halen iki bin 600 met
re olan pist uzunluğunun iki bin 750 metreye ç ı
karılacağını belirterek, onarım çalışmalarının ta
mamlanmasından sonra alana her tip uçağın ge- 
ce-gündüz iniş ve kalkış yapabileceğini söylemiş
tir.

Işıklandırma sistemi de kurulacak olan hava 
alanının onarımı için 800 milyon lira harcanacak
tır.

A D IY A M A N  Ç İM EN TO  
FA B R İK A S I Y IL  SO N U N D A  
H İZ M E T E  G İR İY O R __________________

Adıyaman Çimento Fabrikasının yıl sonuna 
kadar hizmete gireceği bildirilmiştir.

Adıyaman Valisi Utku Acun'dan alınan bilgiye 
göre yapımına 1976 yılında başlanan Çimento Fab
rikasının 620 bin ton üretim kapasitesinin bulundu
ğu kaydedilmiştir.
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TEKGIDA-İŞ KONGRESİ İSTANBULDA YAPILDI
Genel Başkan DENİZ
CİER ; «Önümüzdeki 
günlerde, Türk Sendi
kacılığına çok önemli 
görevler düşmektedir» 
dedi.

O Seçimlerde, İcra Kuru
lu Üyeleri yeniden gö
reve getirildiler.

TEKGIDA - İŞ Sendikasının 
Olağan Genel Kurulu, İstan
bul'da yapıldı ve açış konuş
masını yapan Genel Başkan 
Denizcier, çeşitli güncel konu
lara değindi.

Genel Başkan Denizcier, özet
le şöyle konuştu:

«Yaraların sarılması, kardeş
lik ve çalışma barışının sağlan- 
rnas iflas etmiş ekonominin, bo
zulan sosyal düzenin tesisi yö
nünde çabaların başarıya ulaş
ması Türkiye için son şanstır. 
Bu yönde kuşkusuz işçi ve iş
veren kesimine büyük görevler 
düşmektedir. Vatansever işçiler 
olarak bunu her an kanıtla
maktayız. Ancak, aynı anlayışı 
işveren kesiminden görmemek
teyiz. A

Türkiye'de 12 Eylül harekâ
tının doğal sonucu olarak sen
dikal faaliyetler dondurulmuş 
bulunmaktadır. İşçilerimizin e- 
konomik hak ve özgürlüklerini 
geliştirip, koruma da sendikar 
girişimler yasal olarak belirli 
ölçülerin dışına çıkamamakta
dır. Toplu sözleşme ve grev 
hakları askıdadır. Bunu fırsat 
bilen işverenler keyfi toplu işçi 
çtkarma yöntemini uygulamakta, 
emekçileri baskı altında bulun
durabilmektedirler.

Sayın Devlet Bakanı ve Baş
bakan Yardımcısı Turgut ÖZAL'- 
ın görüşleri ve önerilerini be
nimsememizi olanaksız kılan ba
zı çelişkileri burada vurgulamak 
isterim.

Fiyatların hergün başını alıp 
giSmesi karşısında işçi ücretleri 
daha da yetersiz kalmaktadır. 
İşçinin karnı bugünkü asgari 
ücretie doymamaktadır. İşçi üc
retleri denetim altına alındığı 
halde, fiyatlar «fermansız» ve

egemendir. Bundan işveren ke
simi büyük mutluluk duymakta
dır. Fiyatları diledikieri gibi 
saptamakta, kârlarını kat kat 
arttırma özgürlüğü içindedirler.»

ÇALIŞMA BARIŞI 
DEVAM ETMELİDİR

Ne acıdır ki, Türkiye'de ça
lışma barışının devamlılığını 
sağlamak yönünde çaba göster
memize rağmen, işverenler aynı 
cnlayışı göstermemektedirler. 
Onlar 12 Eylül harekâtını ken
di çıkarları çizgisinde sömürme
nin uğraşısı, içindedirler. Fırsa
tı ganimet bilerek yeni Anayasa
da ve 274 ve 275 sayılı yasalar
da Türk sendikacılık hareketi
nin gelişimini baltalamak, güç
lenmesini önlemek için elerin
den geleni yapmanın çabası için
dedirler. Yönetimi şaşırtmak on
lara geçmiş dönemin tüm so
rumluluğunu Türk işçi hareketi 
ve sendikacılığı suçlayarak ken
dilerini temize çıkarmanın kulisi 
içindedirler.

Sayın işverenlerimize bu nok
tayı hatırlatmak isteriz. İş çev
releri lokavtın Anayasada yer 
alması için çaba gösterirken 
işçi hareketini kamu oyunda 
küçültücü ve onları ekonomik, 
siyasal ve sosyal düzenin bo
zulmasında tek suçlu olarak 
göstermenin gayretkeşliği için
dedir. İşçilerin grev haklarını 
kullanmalarını «mülkiyet hakkı
nın dokunulmazığına» tecavüz 
gibi gösterme çeişkisi içindedir
ler.

MASA BASI 
SENDİKACİLIK

Batıda sendikalar siyasal 
partilerin değerlendirmesini ya
parak kendi temsil ettikleri işçi 
kitlesinin çıkarları konusunda 
parlamentoyu^ demokratik ku
rum ve kuruluşları etkileyereE* 
demokratik baskı gurubu ola
rak rol oynarlar.

Özetle şunu ifade etmek is
terim ki, Türk sendikacılığına ö- 
nümüzdekî günlerde çok örıerçı- ^
li ve sorumlu görevler düşmek- 3  
tedir. Şimdi TEKGIDA - İŞ 
Sendikası'nın Merkez Şube Yö
neticileri ve Şube Başkanları ve 
yetkili görevli arkadaşlarıma 
Genel Başkanınız olarak sesle
niyorum :

Masa başı sendikacılığı it
hamlarını geçersiz hale getirin.
İşçi ile bütünleşmenin ve daya
nışmanın gerçek örneğini verin.
En az haftada bir fabrikalarda 
üyelerimizle temas edin. Onlara 
moral verin. Sorunları ile iç
tenlikle ilgilenin Sendika ile bağ
lam ı ve güvenliklerini pekişti
rin. Geldiğiniz yeri unutmayın.»
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